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ZaSTO KASNI OBNOVA f POh

lako /e Općina Skradin prva kategorizirala kuće u koje se treba vratiti prognano puianstvo, 
još uvijek je neuseljivo oko tisuću objekata u svim stupnjevima oštećenja. Stoga^ 
nestrpljivost i  negodovanja u Skradinu, /er suprotno obećanju dr, Jure Radića, ministra za  
obnovu i  razvoj, službe u ministarstvu zahtijevaju tjelokupnuvlasnićku dokumentatiju, iako 
zakon valjanim dokazom smatra i  izjavu dvaju svjedoka. Šibenski župan Paško ^Bubalo: 
»Obnova će zapoieti tijekom rujna, kako je obećao dr. Jure Radić, i  nije istina da je Šibenska 
županija posljednja u Hrvatskoj na Ijestnci obnove!« siranite 8. i 9.
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O ko 13 tisuća socijalno 
ugroženih koliko ih trenu
tačno ima na području bivše 
opčine Šibenik, pom oć 
u hrani, iz državnih robnih 
rezervi, ubuduće će dobivati 
u svoji općinskim središti
ma. To  je načelno dogovo
reno na ponovljenom sas
tanku koji je sazvao županij
ski Ured za zdravstvo, rad 
i socijalnu srkb a na koji su 
se, uz čelne ljude šibenskog 
Crvenog križa i Regionalnog 
ureda za prognanike I iz
bjeglice, ovaj put odazvati 
i predstavnici Vodica. Skra
dina i Tisna te šibenske 
gradske uprave.

Unatoč takvom dogovo
ru, korisnici humanitarne 
pom oći marat će na svoj io
nako skroman, humanitarni 
paket, koji nisu dobili od 
travnja, još pričekati, jer se 
o načinu distribucije pom oći 
tek trebaju očitovati općin
ska poglavarstva. Kao glav
no prihvatno skladište bit će 
ono na Ražinama kojim se 
već koristi Regionalni ured 
za prognanike i izbjeglice, 
ali će se o prijevozu, skla
dištenju i distribuciji pomoći 
trebati pobrinuti, i to sve fi
nancirati, općine. Napom e
nimo, kako je upravo nedos
tatak novca bio jedan od 
glavnih razloga zb o g  kojeg 
je Šibenski Caritas odlučio 
u srpnju prekinuti s distribu
cijom pom oći socijalno ug
roženim a s područja bivše 
općine Šibenik. Problem je, 
takvom odlukom Caritasa, 
postao tim veći jer šibenski 
Crveni križ, koji već skrbi
0 tri i pol tisuće prognanih
1 izbjeglih, i koji uz to ima 
svega jedno neprimjereno 
skladište u centru grada, ni

je u m ogućnosti organizirati 
skladištenje i podjelu pom o
ći za tolik broj socijalno ug
roženih osoba. Stoga je, ka
ko je istaknuto na sastanku, 
upravo podjela pom oći po 
općinskim centrima trebala 
biti najpovoljnije rješenje. 
Predstavnici općina načelno 
su se složili s prijedlogom 
ali su odmah I istaknuli kako 
teško m ogu namaknuti nov
čana sredstva za  troškove 
prijevoza i skladištenje po
moći.

Na sastanku je bilo po
taknuto i pitanje revizije so
cijalnih iskaznica. Neda Kla- 
rić, ravnateljica Centra za 
socijalni rad, o tomu je ka
zala:

—  Reviziju socijalnih is
kaznica Šibenski Centar za 
socijalni rad već Je jednom 
napravio, a ukoliko bi, su
radnjom izm eđu Centra za 
socijalni rad i predstavnika 
lokalne samouprave Prim oš- 
tena. Skradina, Vodica i T is - 
nog, došlo do ponovne revi
zije. mislim da niti nakon to
ga značajniji broj osoba ne 
bi izgubio pravo na socijal
nu iskaznicu. Naime, u ši
benskoj županiji velik je broj 
ljudi koji su ostati bez posta 
ili primaju minimalnu nakna
du ili žive u tako lošim uvje
tima da imaju pravo na neki 
od oblika socijalne pom oći.

Reviziju socijalnih iskaz
nica šibenski Centar za  so
cijalni rad napravit će usko
ro u slučajevima kada je 
vlasnik iskaznice radno spo
sobna, nezaposlena osoba. 
U  tim slučajevima, naglasila 
je Neda Klarić, ponovno će 
se provjeravati njihovo soci
jalno okruženje i materijalno 
stanje. S . G R U B IĆ

NA NAŠEM
Komemorativnim sku

pom  u Bulićima obilježena 
je peta godišnjica od pogi
bije Željka Cubrića, pri
padnika 113. brigade, prve 
žrtve Dom ovinskog rata na 
području šibenske župani
je. Na mjestu njegove po
gibije u Bulićima uz nazoč
nost obitelji poginulog, za
povjednika 113. brigade, 
pripadnike Policijske upra
ve Šibenik i Zadar te na
čelnike općina Tisno i Li- 
šani Ostrovački, spom en 
ploču otkrio je šibenski 
župan Paško Bubalo. 
U mjesnoj crkvi Pirovac 
služena je potom  misa za
dušnica te su položeni vi
jenci na grob Željka Č ubri- 
ća. J .K .

(Snhnto: V. POUĆ)

ŽEUeZNIČKS TARIFE MA U Č K O J PRUZI U  FU N K C IJI R AZVO JA  
GOSPODARSTVA JUŽNE HRVATSKE

KAKO DO MDH CUENA PRIJEVOZA?
Transportni troškovi pri

jevoza robe ličkom prugom  
dodatno opterećuju i onako 
krhko gospodarsko stanje 

zadarske, šibenske i split
ske županije, istaknuto je na 
sastanku koji je, u organiza
ciji šibenske Gospodarske

komore, održan u Četvrtak, 
5. rujna, a na kojem su iz
među ostalih bili nazočni 
predstavnici Ministarstva

gospodarstva. Ministarstva 
pom orstva prometa i veza, 
Hrvatskih željeznica, Čelni 
ljudi zadarske, šibenske 
i splitske luke te gradski 
i županijski čelnici.

Naime, krajnjeg korisnika 
iskrcavanje robe u nekoj od 
dalmatinskih tuka, te željez
nički prijevoz te robe dođe 
skuplje nego kada se isti te
ret dopremi iz riječke luke.

Razlika po  toni prevezenog 
tereta je čak dva američka 
dolara.

Zb og  toga je riječka 
luka postala konkurentna 
dalmatinskim lukama te je 
na sastanku zatraženo od 
države da intervenira na na
čin da izjednači uvjete prije
voza robe iz Dalmacije s uv
jetima koje pruža riječka lu
ka. Hrvatske željeznice već 
su izašle u susret dalmatin

skim lukama time što su po
većale komercijalni popust 
za  prijevoz robe ličkom pru
gom . Smanjenjem froškoga 
željezničkog transporta lič
kom  prugom, zadarska, ši
benska i splitska luka imale 
bi veće izglede da ponovno 
na sebe preuzmu teret, koji 
je zb o g  rata, a i zbog gubit
ka poslova iskrcavanja robe 
u tranziciji, riječka luka pre
uzela na sebe. S.Q.

GRADSKI OGRANAK 
HSLS-aNA 

KONFERENCIJI ZA 
NOVINARE KRITIČKI 

SE OSVRNUO NA 
DOSADAŠNJI 

MANDAT GRADSKE 
VLASTI

POGLAVARSTVU SU GRAĐANI NA 
ZADNJEM MJESTU

Z a vrijeme trogodišnjeg mandata 
aktualne gradske vlasti, u Šibe
niku se napravilo malo i ništa, 
a možda je najbolje kazati 

~  najviše štete. S tim je zaključkom 
Zorana Seksa, predsjednika Izvršnog 
odbora gradskog ogranka HSLS-a, 
u srijedu započela konferencija za no
vinare koju su. pored Seksa, održali 
Vojmir Roša. dopredsjednik šiben
skog odbora stranke i vijećnik u Grad
skom vijeću, zatim Miroslav škugor, 
također vijećnik i Dubravko Burić. član 
izvršnog odbora Gradskogo odbora 
HSLS-a.

Konferencija za novinare, objasnili 
su šibenski liberali, sazvana je zato što 
se Gradsko vijeće nije sastalo već 3.5 
mjeseca, a prije toga i četiri, pa je sazi
vanje novinara jedina prigoda da jav
nost sazna mišljenje HSLS-a o eviden
tno teškim komunalnim, socijalnim 
I gospodarskim teškoćama koje pro- 
žM ja^ju građani Šibenika I najužeg 
gradskog područja. Što. konkretr>o. ši
benski HSLS zamjera gradskoj vlasti 
na Čeki s gradonačelnikom Antom šu- 
pukom? Pokretanje razvoja počinje 
s izradom planova s kojima treba biti 
upoznata javr>ost —  podvlači Miroslav 
škugor. a ne da korištenje gradskog

prostora bude privatizirani čin jednoga 
čovjeka. Za planove u 1996. nastavlja 
on, osigurano je dva milijuna kuna, ali 
niti jedan projekt nije dovršen, jer se 
novac prelijevao iz stavke u stavku. Ri
ječ je 0 nezakonitom raspolaganju 
sredstvima iz proračuna, kojima se ne 
može ući u trag, pa Škugor zaključuje, 
da umjesto bombastično najavljivanog 
projekta na Podima za koji je potroše
no preko milijun maraka i trajektne lu
ke, imamo samo uzalud potrošen no
vac i luksuzni prospekt mješovite zone 
iza kojega nema ničega. Za to vrijeme, 
društveni se standard Šibenčana sro- 
zao na niske grane, grad se guši u pro
blemima, a gradonačelnik, umjesto da 
planski dovršava zahvate, ulazi u još 
jedan projekt-obnovu objekta bivšeg 
Doma JNA. Sve to, umjesto obveze 
gradskih vlasti da se neki od postoje
ćih prostornih planova izmijene i done
su novi, na korist gospodarstvu i gra
đanima Šibenika, završio je škugor. 
Dubravko Burić podsjetio je na preko 
devet tisuća korisnika socijalnih iskaz
nica u gradu i naglasio da je šibenskim 
gradskim vlastima, očito, bilo rtajlakše 
srušiti TEF-ove dimnjake i ugasiti pro
izvodnju. bez pokušaja supstitucije rK>- 
vih radnih mjesta. ITLM  je na izdisaju, 
nezanimljiv Gradu i Župiawji, umjesto 
da se koriste slobodne hale u neka

dašnjem aluminijskom gigantu, nastav
lja Burić i naglašava restriktivnu politi
ku Poglavarstva prilikom iznajmljivanja 
poslovnih prostora u središtu grada.
—  Dok se u Rijeci cijene poslovnih 
prostora kreću u visini od 3-11 OEM 
po četvornom metru, u šibniku su vi
šestruko skuplje, pa se nikome, pored 
drugih obveza, ne isplati ići u najam
—  smatra Burić. šibenska se vlast ta
ko odriče godišnje i do 200 tisuća ma
raka koji se mogu upotrijebiti za rješa
vanje komunalnih teškoća u gradu 
i okolici, a poslovni prostori zjape praz
ni i tako nagrđuju atraktivno središte 
grada, smatra Burić. Potpuno urušava- 
nje gradskih obilježja Vojmir RoŠa dati
ra s dolaskom na vlast HDZ-a i grado
načelnika Ante Šupuka, što je, kako je 
naglasio, dovelo i do katastrofalne si
tuacije u kulturi. Posebno se osvrnuo 
na »sramotno lošu« večer na dan otva
ranja protekloga dječjeg festivala, pa 
se pokazalo, istaknuo je, da je HSLS 
bio u pravu kada se, uvažavajući sve 
umjetničke kvalitete Miroslava Belama- 
rića, protivio njegovu imenovanju za 
ravnatelja Kazališta u Šibeniku. 0  po
slovanju Festivala nema niti financij
skog izvještaja, još ništa se ne poduzi
ma u obnovi Kazališta, niti su na pomo
lu obećani milijuni maraka, a da sve 
bude potpuno, gradonačelnik, koji se

zalagao za Belamarića, dva dana prije 
otvaranja Festivala dodijelio mu je sav
jetnika koji je još tamo. i koji je, uvje
ren je Roša, bio postavljen da spasi od 
jedine šibenske kulturne manifestacije 
ono što se moglo ove godine. K tome, 
šibenski su liberali spomenuli i projekt 
uređenja starog pazara, za koji je arhi
tekt, inž. Kranjec, inače autor ospore
nog Cvjetnog trga u Zagrebu, dobio 
novac, ali se ne zna kada će radovi za
početi, i ima li novca. Slično je i sa za

početim radovima na regulaciji grad
skog prometa. S druge strane, grad
ske vlasti očito su nesposobne riješiti 
sasvim praktične i vitalne probleme 
odvoza smeća na Žirju i Kapriju, pa su 
članovi gradskog ogranka HSLS-a do
sadašnji mandat gradskog poglavar
stva označili s riječima voluntarizam 
i improvizacija, a svim poduzetim pro
jektima dali dnevnopolitički rok trajanja 
pri čemu za građane Ima najmanje ko
risti i mjesta. B.F.

2. SKUPŠnNA ŠIBENSKE PODRUŽNICE UDRUGE 
R O DUEUA POGINUUH BRANITEUA

SABORSKI ZASTUPNICI 
NISUDOŠU

»Vrijeme poellje«, neživ Je kratkog dokumentarea koji au diljem Hrvatske 
animllt članovi podružnice Udruge roditelja poginulih branitelja u kojem je pri
kazan težak socijalni položaj nekih roditelja poginulih branitelja. Taj flbn prRuh 
zan Je na 2. sjednici skupštine šibenskog ogranka te udruge, s ciljem da ga 
vide saborski zastupnici sa šibenskog p ^ r u ^ .

No, film su odgledall samo roditelji I šibenski župan Paško Bubalo koji se 
jedini od pozvanih gostiju odazvao pozivu. Članovi Udruge tražit će da se taj 
film prikaže u Saboru kako bi na taj način uvjerili saborske zastupnike u svoju 
opravdsnu težnju za boljim životom. Sjednice skupštine šibenskog ogranka 
Udruga roditsijs poginulih branltsljs sazvana js s ciljam ds ss rodlts^ upozna
ju SS zshgevims za proširanje njihovih prava, jer su Čssto neinformirani, rskls 
js tom prilikom predsjsdnics šibenskog ogranka Udruga. Božsna VIšnjIć, keja 
Je nezočfte Informirale kako ae od Sabora RH, temeđu ostalog, traži da roiSMp 
baz primanja dobiju pravo na Iznoa mirovina koju Ima 100 postotni kivslld Do
movinskog rata, da roditalji 2. rada Imaju pravo na 70 posto mirovina koja bi 
pripala njihovom sinu, pravo ns prioritet pri obnovi kuće, zapeš|ewiju, pravo 
ns dionice, posmrtnu dodjelu činove, te oelobedenje od piečanje carine ns 
uvoz automobile. B.JURAS
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MAMO SVOJE MJESTO
T vornica oplemenjenih folija 

u Drnišu, podignuta je sred
stvima tadašnjeg Fonda za 
nerazvijene, a u suradnji 

s TLM -o m  i zagrebačkim  O K l-jem , 
1985. godine. Riječ je o tvornici 
koja je proizvodila savitljivu am ba
lažu za hrvatsko i ino tržište.
U  podizanje tog pogona gdje je ra
dilo 135 radnika prije rata, uloženo 
je oko deset milijuna maraka, š to  
je bilo prije, što je zatečeno nakon 
oslobađanja Drniša i što kane da
lje, razgovarali sm o s nekadašnjim 
komercijalnim direktorom, a danas 
predsjednikom Upravnog odbora 
TO F -a , Nikom Taiiom.

—  Tradicija proizvodnje am ba
laže u Drnišu datira od šezdesetih 
godina, kada je tamo postojala 
tvornica »Dalmacijaplastika« 
i u kojoj je bio instaliran prvi uve
zeni bakrotisak. 1985. godine p od
ignute su nove hale, rekonstruiran 
bakrotisak i kupljen je stroj za 
spajanje više folija, poznatiji pod 
nazivom kaširka, kazuje Tarle.

•  S obzirom na neka negativ
na iskustva DmlŠana, glede podi
zanja pogona u tadašnjem susta
vu poduzeća čija sjedišta su bila 
Izvan Drniša, kakva su vaša, mis
lim na TOF7

“  O sobno, promijenio sam vi
še radnih mjesta, ali kao komerci
jalni direktor T O F -a , a radio sam to 
pet godina, najradije se sjećam 
TO F -a . To  je jedna suptilna proiz
vodnja, iako tehnološki vrlo za
htjevna, ali je i visoko akumulativ- 
na i držim da je ona za Drniš upra
vo pun pogodak, jer. što je već 
spom enuto, Drnišani se tim dije
lom grafičke industrije bave više 
od trideset godina.

•  Kojem ste tržištu prije Do
movinskog rata bili orijentirani?

—  Naše tržište je bilo. i bit će, 
prehrambena, kemijska, farmace
utska i građevinska oblast, odnos
no industrija. Prije svega to je pro
izvodnja ambalaže za pakiranje 
prehrambenih proizvoda u višes
lojnu foliju. Naše je tržište prije ra
ta bilo isključivo hrvatsko, a dva
deset posto proizvoda izvozili smo 
u tadašnju CehoslovaČku, Rusiju 
te u neke zemlje Bliskog istoka. 
Najviše sm o proizvodili za  kopriv
ničku »P odravku« i što je značajno 
spomenuti i danas, pet godina na
kon što nismo radili, imamo svoje 
mjesto na tržištu.

Nitko nas nlle uspio 
zamijeniti

• Kakvi su Interesi TLM-a, 
TOF-a I OKI-ja bili prije i što vas 
danas veže?

—  TL M  i O KI. nisu u smislu 
proizvodnje, imali nekih dodirnih 
točaka, ali T O F  i TL M , da. Mi smo 
od TL M -a  nabavljali aluminijsku fo
liju i preko njih sm o uvozili ostale 
sirovine koje su bile nužne za pro
izvodnju ambalaže. Naglasio bih 
da su ti odnosi bili sasvim korektni 
i u krajnjem poslovni. Uspjeli smo 
za vrlo kratko vrijeme podignuti 
proizvodnju na zavidnu razinu, 
a ona je godišnje iznosila oko 
1200 tona savitljive ambalaže. Po
stigli sm o također i zavidnu kvali
tetu proizvoda, o čem u svjedoči 
podatak da sm o »Podravki« ispo
ručivali robu koja je zadovoljavala

NATRZISIU

(Snimio: V. POUĆ)

Šezdeset dana popraviti strojeve, 
a na nama. Upravnom  odboru, je 
da pripremamo sve što je potreb
no za početak proizvodnje, od si
rovine do izrade kreacija. Krajem 
godine bismo, ako sve bude teklo 
prema planu, mogli na tržište izići 
s prvim proizvodima.

• Što će to značiti za drniško 
gospodarstvo?

—  O sobn o držim da će to, gle
dajući sa stajališta zaposlenosti, 
značiti stotinjak radnih mjesta, 
a za  budućeg vlasnika visoko aku- 
mulativnu proizvodnju. Tk o  će biti 
budući vlasnik, to još ne znamo. 
Prerano je o tomu govoriti, ali 
pretpostavljamo da će znatan udio 
u vlasništvu imati i mali dioničari. 
Držim da  oko pretvorbe T O F -a , 
kao pravne osobe, ne bi trebalo 
biti nikakvih problema. Problem je 
jedino u tomu što postupak priva
tizacije sporo teče. Za razliku od 
nekih drugih mjesta koja su bila 
okupirana, kao Knin, Benkovac ili 
Obrovac, u Drniš se vratilo domi
cilno stanovništvo i mi sm o dobili 
»zeleno svjetlo« za  autonomnu 
pretvorbu. Dakle, ono što ne kupe 
mali dioničari, Fond za privatizaci
ju će dati na prodaju. Nadamo se 
da ćem o tijekom ovog mjeseca 
dobiti rješenje o načinu i roku do 
kada m oram o obaviti pretvorbu.

Trenutno je u T O F -u  na priprema
ma angažirano pet ljudi, ali ubrzo 
će ih biti još desetak. Drugim  rije
čima, kako bude tekla obnova 
i popravak strojeva, tako ćem o na 
radna miesta vraćati i ljude.

la  pokmtanim protzvodn/B ambalaža TOF-a potrabno
J0 3 ^  milijuna maraka • Program obnova Ja u procasu raaliza- 
elja • Srodstva Ja odobrio HB08, a pnd pndzvodi Sa na trSsla 
bm plasirani kralam godina % Dmls Sa doblU idodnjjdk radnih 
mjasta, a buduel vlasnik poduzaSa visokoakumulakhmu proiz
vodnju • TOF Ja za radllai od drugih pttduarSa jjsplo za 
ma rakt OGmmU »kadrovsku jKn^ru* !>

50 posto njihovih potreba za am
balažom.

•  Pet godina vas nema na 
tržištu. Što je s pripremama za 
povratak proizvodnje?

—  lako nas nije za vrijeme rat
nih godina bilo na tržištu, još uvi
jek nas, glede kvalitete proizvoda, 
nitko nije uspio zamijeniti među 
dom aćim  proizvođačima ovakve 
vrste ambalaže, š to  to za  nas zna
či? Puno, i ja bih kazao da je to, na 
neki način, izazov za  nas. O no što 
m oram o hitno učiniti je obnoviti 
tvornicu i vratiti se na tržište. Na
kon povratka u Drniš u T O F -u , isti
na devastiranom, zatekli sm o dva 
kapitalna stroja i rezače. O šteće
nja ima, ali se sve m ože popraviti. 
Pretrpjeli sm o velike ratne Štete 
i one su procijenjene na oko 3,9 
milijuna maraka. Dva milijuna m a
raka su štete na strojevima i gra
đevinama, a ostalo su štete na po
kradenim sirovinama koje je oku
pator tamo zatekao i pokrao, te re
zervnim dijelovima. Dakle, to je to 
što sm o zatekli pri povratku. A  što 
se obnove proizvodnje tiče, stanje 
je sljedeće: management i uprava 
tvornice su najprije željeli saznati

je ii takva vrsta ambalaže potrebna 
dom aćem  i stranom tržištu. Stoga 
je napravljen Program obnove 
proizvodnje a rezultati istraživanja 
tržišta pokazali su da je njemu po
trebno i više ambalaže od onih ko
ličina koje ćem o mi moći proizvo
diti kada tvornica bude obnovljena 
i. stavljena u pogon. Tu  sm o bili, 
r ^ r a m  priznati, ugodno iznenađe
ni.

PM  proizvodi krajem 
godine

•  Program obnove ste, kaže
te, napravili. Koliko je sredstava 
potrebno za njegovu realizaciju 
i kako ste III ćete do njih doći?

—  Potrebno nam je 3,4 milijuna 
maraka za obnovu proizvodnje. 
Podnijeli sm o zahtjev Hrvatskoj 
banci za  obnovu i razvoj i dobili 
kredit te garanciju poslovne ban
ke, a to je »Croatia banka«, te 
ugovorili popravak strojeva s me
đunarodnom  tvrtkom R .A .G . sa 
sjedištem u Zurichu, koja ima svo
je predstavništvo u Zagrebu. U g o 
vor s tom tvrtkom je potpisan i po 
njemu ona je obvezna u roku od

•  lniste li problema s kadro
vima, jer poznato je da je drniško 
gospodarstvo od toga desetljeći
ma »bolovalo«?

—  Sve dotle dok je stanje 
u Drnišu takvo kakvo je, a mislim 
na politiku koja se glede kadrova 
vodila i vodi, Drniš će imati proble
ma s kadrovima. Za mladu i struč
nu osobu nije Isto raditi u Drnišu Ht 
Zagrebu. Prema tomu, ovdje je 
treba posebno stimulirati i to raz
nim povlasticama. U protivnom, 
malo je onih koji će se, samo iz 
ljubavi prema Drnišu, vratiti na ne
ko od slabo plaćenih radnih mjes
ta. Na svu sreću, što se T O F -a  ti
če. mi sm o uspjeli održati, kazat 
ću slikovito, kadrovsku jezgru. 
Dakle, uspjeli smo, neovisno 
o sVemu što nas je zadesilo, za
držati visoko stručni kadar. I prije 
rata mi u T O F -u  nismo imali pro
blema s kadrovima, jer —  moram 
naglasiti —  kod nas je radilo 25 vi
soko obrazovanih i stručnih oso
ba. Za početak proizvodnje trebat 
će nam oko dvadesetak takvih lju
di koje, na svu sreću, imamo.

Razgovarala: 
Katarina RUDAN

O D  Č E TV R TK A  
D O  Č E TV R TK A

Poglavarstvo Općina Usno zatra
žit ća od Javnog poduzeća Hrvatska 
cesta materijalnu ili financijsku nad
oknadu zbog negativnih posljedica 
na ukupni turistički učinak uzrokovan 
prometnom Izoliranošću otoka Murte- 
ra zbog radova na obnovi magistrale 
od Vodica do Biograda. Zbog pro
metne Izoliranosti odnosno neadek
vatnog pristupa sa stankovaćke pro
metnici BratIškovcI— Ićevo. Već Je 
potpisan ugovor za početak radova 
na ceste ove je sezone na otoku Mur- 
teru ostvareno 50 posto manje turis
tičkog prometa, navodi se u pismu 
upućenom direktoru Hrvatskih cesta, 
Aleksandru Čekloviću. Nastalu štetu, 
tišnjansko poglavarstvo poistovjeću
je s elementarnom nepogodom, čiji 
će razmjeri biti poznati završetkom 
turističke sezone I na osnovi čega će 
se zatražiti pravična nadoknada.

•  •  •

Na skradinskom području trenut
no se Izvode III su u pripremi radovi 
na četiri prometna pravca, a riječ je
0 nerazvrstanim cestama ukupne du
žine desetak kilometara. Njihova mo
dernizacija trebala bi biti završena 
kroz rujan I listopad. U tijeku su zem
ljani radovi na cesti Plramatovcl- 
^Krkovlć, a privode se kraju I pripre
me za početak radova na cesti od 
Graova do Sv. Kate, a sredstvima Iz 
donacija Skradlnjani namjeravaju ure
diti I prometnicu do VIsovca čija je 
trasa već probivena. Planom moder
nizacije nerazvrstanih cesta predvi
đeni su i radovi na prometnici prema 
Sonkoviću. Asfaltiranjem tih cestov
nih pravaca Skradlnjani nastoje stvo
riti što povoljnije uri^l* za povratak 
stanovništva.

• • •

VodIčkI ogranak Udruge hrvatskih 
branitelja dragovoljaca Domovinskog 
rata podijelio je Iznos od 900 njemač
kih maraka djeci poginulih branitelja. 
Taj novac prikupljen je za vrijeme 
blagdana Gospe od Karmela I Dan 
Domovinske zahvalnosti u Vodicama. 
Riječ je o prvoj dobrotvornoj akciji 
tog ogranka Udruge hrvatskih brani
telja I dragovoljaca Domovinskog ra
ta, koji je u Vodicama osnovan u trav
nju ove godine.

• • •
Zbog velikih dugovanja koja tre

nutno iznose 36 milijuna kuna, šiben
ska »Elektra« počela je s akcijom Is
kopčanja potrošača. Od ukupnog du
ga, 20 milijuna kuna odnosi se na ku
ćanstva u Šibeniku, Kninu I Drnišu. 
Deset milijuna kuna »Elektri« su duž
ni prognanici čiji Je dug obećala rije
šiti Vlada Republike Hrvatske. Uz po
trošače ČIJI je dug veći od tisuću te 
$00 kuna, ovaj put su obuhvaćeni
1 stanari u šibenskim višekatnicama 
I to ^bog neplaćanja duga za utroše
nu struju u zajedničkim dijelovima 
zgrada. Takvi stanari bit će Izravno 
isključeni na svojim mjerilima bez ob
zira na to plaćaju II redovno potroš
nju struje u stanu.

• • •

Obnova Gradske vijećnice u Šibe
niku, koja je oštećena tijekom Domo
vinskog rata, počela je radovima na 
pročelju, nakon čega će uslijediti ure
đenje unutrašnjih prostorija. Za pot
punu obnovu Vijećnice, Gradska up
rava osigurala Je milijun kuna. Rado
ve Izvodi dubrovačko poduzeće »Gra
đevinar« u kooperaciji s francuskom 
tvrtkom »Karien«, a trajat će do kraja 
ove godine, lako šibenska Gradska 
vijećnica ne spada u spomenike kul
ture, zbog njezina položaja u povijes
noj jezgri grada, obnova se odvija 
pod nadzorom Državne uprave za za
štitu spomenika kulture. Uz bojanje 
zidova I klesarske radove na pročelju 
Gradska će vijećnica dobiti I ventila
ciju. Nakon završetka radova šiben
ska »Elektra« osvljetllt će Vijećnicu 
s 10 reflektora.

Pripremila: J. KRNIĆ
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DEMONTAŽA KUPOLE • 16. RUJN
POCCLC PH IPaM l 

ZA SANACIJU KUPOLE 
KATEDRALE sv. JA K O V A

Ispred Biskupijske palače postavljena Je velika dl- 
zallca, ojačana vanjska skela, a u katedrali, od 
prezbiterlja do kupole, grad! se unutrašnja skela. 
Sanacija kupole, prema potpisanom ugovoru, bit 
će završena 26. studenog

Ovih su dana počeli pripremni radovi za 
sanaciju kupole Katedrale sv. Jakova. 

Na obali, ispred Biskupijske palače 
montirana je velika dizalica, a u samoj katedrali 

od prezbiterlja do kupole bit do kraja idućeg tjedna 
postavljena unutarnja skela. Već postoje^ skela 
s vanjske strane kupole bit će o ja ^n a , a na nju 
će biti postavljena hidraulička dizalica koja će 
podići akroterij, kamen koji zatvara kupolu. Uko
liko se sve bude odvijalo po planu, demontaža 
kupole počet će 16. rujna. Svi radovi na kupoli, 
zamjena oštećenih ploča i rebara novih, čišćenje 
i ispitivanje kamena, prema potpisanom ugovoru 
trebaju završiti 26. studenog.

Glavni izvođač radova je poduzeće »Kam en« 
iz Pazina, a postavljanje dizalica i skele obavlja 
šibenska »Izgradnja«. Brački kamenoklesari 
zaduženi su za obradu ploča i rebara, a cijeli 
posao odvija se pod nadzorom Zvonka Najeva iz 
Odjela za građevinske radove pri Biskupijskom 
ordinarijatu i Mira Škugora iz Državne uprave za 
zaštitu kuKume I prirodne baštine. Prema nji
hovim riječima, svi oštećeni dijelovi kupole koji se 
trebaju zamijeniti novim napravljeni su u duplikatu 
kako se radovi ne bi nepotrebno produžili ukoliko 
prilikom demontaže ili ponovne montaže dođe do 
nekih nepredviđenih oštećenja.

Projekt sanacije kupole šibenske katedrale 
izradila je zadarska tvrtka »D  and Z«. U Zadru je 
na siporeksu izrađena i maketa kupole u naravnoj 
veličini, a na njoj je obavljena i »generalna proba« 
demontaže. Neotkrivenom tajnom ostao je način 
na koji je na vrhu kupole uglavljen akroterij - 
završni kamen, a to će se razriješiti upravo ovih 
dana u Šibeniku.

M.LONČAR 
(Snimili: V. POLIĆ i F. MlUEVIĆ)

Plastičnim folijama prekriven je oltar, a potom slijedi postavUanie unuu 
rašnje skele

Velika dizalica ispred Biskupijske palače

zgrada, jednokatnica koja je promijeni
la vizuru tog otočića, spomenika kultu
re. Zgrada visoka oko 6 metara gradi 
se bez ikakvih dozvola iako je riječ 
o dvojako zaštićenom prostoru koji se 
nalazi u Nacionalnom parku Krka,
0 prirodnom fenomenu i spomeniku 
kulture. Njena gradnja iznenadila je 
f ravnateljicu tog Nacionalnog parka
1 Državnu upravu za zaštitu prirodne 
i kulturne baštine koja bi za bilo kakvu 
intervenciju u prostoru na Visovcu 
prva trebala znati i dati svoje smjernice 
I suglasnost. Za to što se na Visovcu 
gradi doznali su sasvim slučajno, za
hvaljujući privatnom posjetu tom otoči
ću ravnateljica Nacionalnog parka 
»Krka« Gorane Deljac-Stlpaničev i za
mjenike Službe za zaštitu prirode 
u Državnoj upravi za zaštitu kulturne 
i prirodne baštine MIhe Miljanića koji 
su se neugodno iznenadili vidjevši novi

Gvardijana franjevačkog samosta
na na Visovcu, fra Ivana Ćupića nismo 
ovih dana uspjeli pronaći jer 
smo doznati, odsutan a fra Sime Sa
mac pristao je samo prevesti našu no
vinarsku ekipu do Visovca ali se s na
ma nije želio susresti, uz obrazloženje 
da se zapravo nema o čemu pisati i da 
je slučaj prenapuhan. Fra Ivan Buljević. 
iz splitskog Provincijalata, koji vodi tu 
investiciju, također nam je poručio, na
kon niza telefonskih poziva, da za jav
nost ne želi ništa govoriti tako da smo 
ostali bez pravog odgovora na pitanje 
što se i zbog čega na takav nelegalan 
način na Visovcu gradi. Kada smo stigli 
na VIsovac nismo bili bolje sreće. 
Predstavnici izvođača radova, zadar- Visovac ^  kako će ubuduće izgledati na turističkim prospektima

SPOMENIK KULTURE KAO PRIVATNI POSJED!
objekt u gradnji. Sve što su tom prili
kom uspjeli doznati je da se gradi kon
gresna dvorana za održavanje simpozi
ja koji će biti organiziran u sklopu pro
slave 550. obljetnice franjevačkog sa
mostana na Visovcu koja će biti obilje
žena početkom listopada ove godine. 
Zatečena činjenicom da se ta zgrada 
gradi bez ikakvih suglasnosti ali i nje
nim neprimjerenim izledom, ravnatelji
ca NP »Krka« izvijestila je odmah 
Državnu upravu za zaštitu kulturne 
i prirodne baštine. Reagirali su pro
mptno. upufivši na uviđaj svoju Inspek
toricu dr. Vlastu BegovIČ uz koju su 
na terenu bili I Gorarm Deljac-Stipanl- 
čev I JoŠko Čuzela. povjerenik Šiben
ske ispostave Državne uprave za zašti
tu kulturne I prirodne baštine, a taj je 
slučaj, koji neki ocjenjuju do sada naj
drastičnijim primjerom bespravne

skog poduzeća IBIZA 92. i fratri koje 
smo tamo zatekli odbili su bilo kakav 
razgovor, ali smo neke komentare ipak 
Čuli. Primjerice, da je sve bezrazložno 
zakuhala ravnateljica Nacionalnog par
ka a gradi se zapravo isto ono Što je 
na tom mjestu već bilo, neki kažu 
spremište za brodove sa sanitarnim 
čvorom i dvoranom Iznad njega a neki 
su spominjali i restoran. Spomenuli su 
i kako za to Imaju dozvole najviših is- 
tanci. Bili smo čak upozoreni da ne 
bismo smjeli novu građevinu snimati 
jer bi se to moglo iskoristiti u negativ
nom kontekstu a obrazloženje je bilo 
da se nalazimo na privatnom posjedu. 
Ipak pomogli su argumenti kako je VI
sovac zaštićeni spomenik kulture, a ne 
privatni posjed I kako je uostalom naš 
posjet uredno najavljen. Na tomu je 
sve i ostalo!

Izdano rješenje 
o obustavi radova

Za razliku od fratara koji su odlučili 
šutjeti ne smatrajući za potrebnim niti 
objasniti zašto su mimoišti legalnu pro
ceduru u Državnoj upravi za zaštitu 
kulturne i prirodne baštine bili su 
spremni novinarima dati sve podatke. 
Ferdinand Meder, ravnatelj te Državne 
uprave, potvrdio nam je kako za grad
nju tog objekta na otočiću Visovcu njih 
nitko ništa nije pitao i da se sve radi 
bez ikakvih dozvola. To  je. kazao je, za 
svaku osudu posebno zbog toga što je 
riječ o vrlo osjetljivom, dvojako zašti
ćenom prostoru. Prema riječima Vinka 
Mladinea, načelnika pravnog odjela 
u Državnoj upravi za zaštitu kulturne 
i prirodne baštine, inspekcijskim pre
gledom je utvrđeno da se na pristaniš

tu na otočiću Visovac koji je od 1968. 
godine registriran kao spomenik kultu
re i kao takav je podložan posebnom 
režimu zaštite, gradi jednokatnica 
s krovištem na mjestu objekta koji je 
bio prizemnica i koji je imao manje ga
barite od tog novog. Za te radove nisu 
zatražene niti konzervatorske smjerni
ce niti dozvola Državnog povjerenstva 
za zaštitu spomeničke baštine u Šibe
niku koje je investitor bio dužan priba
viti. Budući da novi objekt Ima kat više 
i da nije riječ samo o sanaciji objekta 
oštećenog u ratu. kako su fratri objas
nili i trebali su zatražiti i građevinsku 
dozvolu a to nisu napravili. Zbog svega 
toga je, prema njegovim rijćima, Držav
na uprava 2. rujna ove godine izdala 
rješenje o obustavi daljnjih radova ko
jim nalaže Investitoru. Franjevačkom 
provincijalatu u Splitu da zatraži kon
zervatorske smjernice I prethodnu do

zvolu za gradnju tog objekta. Od in
vestitora je zatr^eno da građevinu pri
lagodi gabaritima starog objekta koji je 
bio na tom mjestu što znači da bi se 
kat koji je izgrađen morao rušiti. Ako 
se to rješenje ne bude poštivalo, slije
dit će prekršajni postupa.

Ova dana nakon što je rješenje iz
dano. prilikom našeg posjeta Visovcu. 
uvjerili smo se da se radovi nastavljaju 
punom parom pa se. po svemu sudeći, 
ovaj slučaj neće tako lako riješiti na 
način na koji to propisuje zakon. Koli
ko god je riječ je osjetljivoj lokaciji ri
ječ je i o osjetljivom problemu uo^e, 
s obzirom na to da su investitori, koji 
se pojavljuju kao bespravni graditelji, 
franjevci, crkva od koje se to najmanje 
moglo očekivati. Franjevci su kroz po
vijest sačuvali Visovac i brinuli o njemu 
ali je neshvatljivo zbog Čega su se 
đ  ovom slučaju postavili kao njegovi 
neprikosnoveni gospodari gazeći svu 
potrebnu zakonsku proceduru i stvara
jući neugodan problem koji je bacio 
sjenu I na skorašnju proslavu 550. ob
ljetnice visovačkog samostana.

Dlana FCRIĆ



ČUN CI - KOMENTARI - OSVRTI

K

$  

^  fr

m n m  d a n a  o d
IIM6N6 NOVOG lAKONA 
O tlOURNOSn PROMETA 
NA CESTAMA

V Dć mjesec dena od po
četka primjene novog 
Zakona o sigurnosti pro
meta na cestama, vidne 

su promjene >»na bolje« u pona
šanju vozača na Šibenskim ces
tama. U Prometnoj policiji kažu 
kako se to prije svega odnosi 
na poštivanje propisa o veziva
nju sigurnosnog pojasa, koriš
tenju kacige u vožnji motorko
tačem te u sve manjem broju 
neregistriranih vozila.

Unatoč tomu što je broj 
prometnih nezgoda tijekom ko
lovoza, a bilo ih je 136, gotovo 
jednak onom prošlogodišnjem, 
»stanje« na Šibenskim cestama 
u proteklih mjesec dana, zw o v - 
jednik Prometne policije Šibe
nik, Branko Peran ocjenjuje za
dovoljavajućim tim više što je 
ove godine na cestama u šiben
skoj županiji prometovao dale
ko veći^roj vozila negoli pro
teklog ljeta. Uostalom i crna bi
lanca smrtno stradalih u pro
metnim nezgodama (proteklog 
mjeseca je zabilježen jedan ta
kav slučaj) daleko je manja 
u odnosu na isto razdoblje pro
šle godine.

*- Za usporedbu. Split ima 
deset poginulih više nego pro
šle godine — ^kaže Persm.

Utjecaj na takvo zadovolja
vajuće stanje na cestama, tvrde 
u Šibenskoj Proimetnoj policiji, 
je češća policijska ophodnja na 
prometnicama, a posebice na 
kritičnim mjestima. Ne treba za
nemariti i to što je velik broj tzv. 
crnih točaka na magistralnoj- 
cesti saniran pa je i to utjecalo 
na smanjenje broja teških pro
metnih nezgoda i daleko manji 
broj poginulih u kolovozu u od- 
TK)su na isto razdoblje prošle 
godine.

šibenska Prometna policija 
i tijekom kolovoza najčešće je 
upozoravala »neposlušne voza
če« u slučajevima kada se radi
lo o lakšim prekršajima. Za teže

Vožnja pod utjecajem alkohola za 32 je vozača završila oduzimanjem dozvole / bez kacige osjećamo se »sigurno-

NBVOnSNO PARKUUNJE
V  V  ^

NAJCESa KIKRSAJ
prometne prekršaje primjenjiva
le su se nove kaznene odredbe 
pa je tako u kolovozu za tisuću i 
četrdeset sedam vozača pod
nesena kaznena prijava. Sto 
šesnaest vozača tijekom pro
šlog mjeseca isključeno je Iz 
prometa, a za oko tristo njih 
travimo uređajem utvrđeno je 
prekoračenje dozvoljene brzine 
vožnje. Zanimljiv je i podatiU< da 
je tijekom kolovoza zabilježen 
daleko veći broj slučajeva bije
ga s mjesta prometne nezgode 
u Čemu »svoje prste« sigurno 
imaju stroge nove zakonske 
mjere. Svi takvi prekršitelji su

M i N i s T A J K r v o  U N u r j u m j m  P O S L O V A  
P O U C U S K A  UPRAVA ŠIBENSKA

Sve 0 otkupu onsja
Prediva automatskog oružja obavlja se utorkom od 

9 do 14 šHrti u proatofi|«iM PoHciJska upm^ u Manda- 
M , Valfmlra Škorptka 5. Prodaja rasprakavaMićog 
oruž|a obavlja sa po pozivu na toieton 92 đsžumo služ
be PoRcijska uf»awo, u prostorijama osoba Imjoj sa 
prodala o ru i^  Rokovi kt̂  aa odnosa na |»adi4u oruž- 
iB ts^a6u $. tijabnja 1997. god. Rok za zamjanu oružrdh 
Ratova, za oruž|a koja građvii lagakio posjadi^, tu sa 
iidsR M  zmn^Hiu starih orulkiii Ratova za nova suklad
no Zakonu o orui^u Iz 1992. go<9ita. Istakao Ja S. srpnja 
ova godkia a v o ^  bn^ g ra đ m  idja izvrilo svoju obva- 
m» Pollc^ska uprava ća pobatriU od 1. listopad 1996. 
godlM am osoba koje do tog r ^  na zamijene stare 
ondbia Ihitova. postupah mikladhio Zškom o IzmjarMi« 
aM I dopiHiMiia Zakona o o n d ^, tvakon tog roka bit 
da podnatana prljava $uau za fnakritaja koh u cdcvlru 
pvojih otriaktanja moža Izradi novčanu kaamu» a ^ada  
1̂0^  obvezno ja 1 Izrteanja zaštitne mjere oduišmaNii 

L o b d ^
............ •.................. .̂...........  ̂ - .......... - '..............- ...................

vim zakonskim p>ro(^ma od 
dosadašnjih, nepropisno parki
ranje i dalje je najčešći prekršaj 
koji u Šibeniku prave vozači. To 
je. ujedno, prekršaj, tvrde 
u Prometnoj peticiji, na kop voz
ači upućuju n a j^ e  prigovora 
pogotovo u sKkkjew T» nepro
pisnog parkiranja na glavnoj 
gradskoj tržnici. U Šibenioj, 
uostalom, svakodnevno ima 
oko tisuću i dvjesto nepropisno 
parkiranih automobila. Otvara
njem parkirališta u šibenskoj lu
ci problem parkiranja trebao bi 
biti barem donekle riješen ali 
i kod vozača bi trebalo stvoriti 
naviku korištenja tog parkiraJiš- 
npg prostora, mišljenja su u ši
benskoj Prometnoj policip.

S. GRUBIĆ
(Snvmo; V. POUĆ}

rješenja o prekršaju vozači 
dobivaju u roku od 24 sata

naknadno pronađeni. Oko pe
deset vozača uhvaćeno je da 
vozi pod utjecajem alkohola 
a gotovo jednak je broj onih ko
ji su već nakon mjesec dana od 
primjene novog zakona prikupili 
pet kaznenih bodova te im je 
oduzeta dozvola u trajanju do 
devedeset dana. Ti vozači mo
rat će proći obuku u Prometnoj 
policiji.

—  Takvim vozačima trebala 
bi, međutim, biti dovoljna podu- 
ka već i stoga što moraju, pre
ma novom zakonu, čekati šez
deset dana, kako bi uopće došli 
na dvosatnu poduku u policij
skoj stanici —  kaže Branko Pe
ran, zapovjednik Prometne poli
cije.

Unatoč daleko strožim no-

SV I Š K O LA R C I u
Nakon dugog i toplog ljeta, oko dvana

est i pol tisuća osnovaca i srednjoškolaca 
sjest će u ponedjeljak 9. rujna u svoje 
školske klupe. Vjerojatno ne na ista mjes
ta kao prošle školske godine, ali bit će 
»bo rbe « tko će s kim sjediti. Prvašiće će, 
kao i obično, najprije do škole voditi ma
me i tate, dok se ne osamostale. A  potom,

ŠKO LU
svi iz ulice zajedno do škole, uz tradicio
nalne dječje (i one malo odraslije) nestaš- 
luke. Pazite na zebru, boje ne semaforu, 
vrijeme, odlaske i dolaske na sat ili sa sata 
i ne zaboravite; školsko doba je, ipak, naj
ljepše doba životal

K. R.
Snimio; V. P0U(i



Rušenje T E F -o v ih  dim n
jaka upravo na početku 
ovogodišnje turističke se
zone trebalo je označiti i u 
simboličnom smislu kraj in
dustrijske ere u Šibeniku i 
njegovo okretanje turizmu. 
Dimnjaka više nem a ali u 
Šibeniku ove sezone nije 
bilo niti turizma. U  njemu se 
nije osjetio niti djelić turis
tičke atm osfere koja je 
pogodila ostale obalne di
jelove ove županije. Nije ni 
čudno jer na razini grada 
nije napravljeno gotovo niš
ta kako bi on dobio ili barem  
počeo dobivati im age turis
tičkog grada. G radska vlast

TURIZAM
KsiN UA

kome se zaustavila velik broj turista, ostavlja dojam nebrige I zapui-

DOBRODOŠLI 
U BIOGRAD?!

Gradska uprava upravo uoči turističke 
sezone tiskaia je vrio iuksuzni
promidžbeni materijai mješovite zone 
Pođi, koje još nema niti u obrisima, a 
Šibenik svojim posjetiteijima od
turističkih promidžbenih materijaia 
može ponuditi jedino skromni pian 
grada, ako izuzmemo brošuru u kojoj 
je predstavljena cijela Županija

nije se potrudila ni da se na 
ulazima u grad istaknu bar
em  veliki panoi s natpisom 
dobro došli u Šibenik što je 
za  turistička mjesta uobiča
jeno. Um jesto toga na za 
padnom  ulazu u grad, na 
početku Šibenskog mosta u 
ovoj je  sezoni osvanuo rek
lamni pano sa slikom Bi
ograda i natpisom »B iograd  
-  centar Ja d ra n a « tako da 
su turisti mogli misliti da 
ulaze u Biograd. N a  tom 
istom ulazu u grad, gdje se 
mnogi zaustavljaju upravo 
zbog pogleda koji se s tog 
mjesta pruža na Šibenik i 
šibenski kanal i ušće Krke, 
kao »u re s «  još uvijek stoji 
srušena zgrada bivšeg m o

tela u istom stanju u kojem 
je bila u rujnu 1991. godine 
kada je u bici za  ^ b e n ik  
pogođena i uništena. T a  
prva slika s kojom se turist 
susretne sasvim  sigurno ne 
ostavlja na njega baš pov
oljan dojam  o gradu u koji 
ulazi. Nedaleko odatle, čes
to su i u srcu sezo ne turiste 
dočekivali oblaci crnog 
dim a iz »K a m e n a ro v e « a s - 
faltne baze koji su se, poput 
zavjese, protezali iznad 
m agistrale. D obrodošli u 
Šibenik!

Te šk o  je objasniti i zb og 
čega su neki elitni kafići na 
šibenskoj rivi u jeku sezone 
u poslijepodnevnim  satima 
imali stanku ili se pak gos

tima do gađalo da im se 
odbije poslužiti piće »je r  se 
upravo očekivala sm jena 
konobara«. N e  bi ti u jed
nom turističkom gradu u tu
rističkoj sezoni ugostiteljski 
objekti trebali raditi stalno 
be z obzira na to Što je  u 
određenim  razdobljim a tije
kom dana prom et gostiju 
manji, i ne govori li i to o 
tomu kako se u Šibeniku 
nije počelo niti razmišljati a 
kamoli djelovati turistički. 
Šibenik za  koji se najčešće 
kaže da je sam o tranzitni 
grad trebao bi u svom  cen
tru imati i reprezentativne 
restorane, a sada se gost 
m ora i te kako namučiti da 
bi našao mjesto u kojem

Bivši restoran Alpa dočekao je zatvoren / pust i ovu turističku sezonu

m o že  ručati ili večerati. 
U m je sto  toga središte 
grada je i turističku sezonu 
dočekalo s praznim  pros
torima u kojima su nekada 
bili dućani ili pak zatvoren
im prostorom bivše A lpe na 
elitnom mjestu u gradu što 
odaje sliku grada koji 
umire, a ne grada koji se u 
turističkom  sm islu budi. 
Turistička zajednica Vodica 
provela je prije ovogodišnje 
turističke se zo n e  akciju 
»C vije ć e  za  V o d ice « kako bi 
to m jesto uljepšali za  
ponovni dolazak turista 
pokazujući time da im je do 
njega i njegovog izgleda 
stalo. Ta k ve  se akcije u 
Šibeniku nitko nije niti sje
tio. Kada se na početku 
sezone modernizirala pro
m etna signalizacija činilo 
se da će se barem  u pro
m etnom  pogledu pokušati 
nešto napraviti. N o nije se 
na vrijeme riješio niti na
jveći gradski prometni prob
lem -  nedostatak parkirališ
ta. N o vo  parkiralište ot
voreno je tek na kraju se
zone! Zadarska turistička 
zajednica organizirala je

ove sezone veliku feštu u 
čast povratka turizma. Ši
benska turistička zajednica 
nije jer turizam  je i ove se
zo n e  zaobišao ovaj grad! 
Šibeniku nedostaje niz 
krupnih stvari da bi m ogao 
uopće pretendirati da pos
tane turističkim gradom , ali 
to nije opravdanje da se 
kod onih sitnijih, koje su 
Često i presudne, pada na 
ispitu. O v a k o  m ožem o 
sam o još jednom  ustvrditi 
kako su tvi^nje  o okretanju 
Šibenika turizmu, koje čes
to čujem o iz usta nekih 
gradskih čelnika, sam o 
političke floskule. Uostalom  
gradska uprava tiskala je 
upravo uoči turističke se
zo n e  vrlo luksuzni pro
m idžbeni materijal mješo
vite zo n e  Pođi koje još 
nem a niti u obrisima a Šibe
nik svojim posjetiteljima od 
turističkih prom idžbenih 
materijala m o že  ponuditi 
jedino skromni plan grada 
ako izuzm em o brošuru u 
kojoj je  predstavljena cijela 
županija.

D. FERI 
Snimio: V. POU<

ŠL: Što Je turistička za
jednica poduzela dd ae 
i Šibenik u ovoj sezoni uk
ljuči I turistički vlak, lako 
vjerujem da niste zadovolj
ni rezultatom?

—  To čn o  je da se turis
tička sezona ove godine 
malo ili gotovo nikako osje
ćala u samom gradu i ni ja 
nisam time zadovoljna. Mo
ramo, međutim, imati na 
umu grad zato što nekome 
nije odgovaralo da se on 
razvije u turistički centar. Mi 
smo u pripremi sezone na
pravili sve Što je u našoj 
moći. Ugostili smo brojne 
domaće i inozemne novina
re. pokazali smo im sve Što 
je u gradu zanimljivo. Uklju
čili sm o se u sve moguće 
manifestacije koje su se 
u gradu održavale.

ŠL: Meni se čini da Ih ni
je bilo puno I da Turistička 
zajednica nije niti jednu sa
ma Inicirala

—  Ne bih se baš složila. 
Počnim o od maskenbala 
koji su organizirali u veljači 
a i to m ože imati veze s tu
rizm om  i postati turistička 
atrakcija. Sudjelovali smo 
i u manifestaciji Mare C roa- 
ticum. u organizaciji Mažori 
kupa, organizirali sm o vatro
met za ovogodišnji Dječji 
festival. Krajem lipnja smo 
planirali organizirati feštu 
kao početak šibenskog ljeta 
i htjeli sm o na nju dovesti 
grupu Latinp, kao zvučno 
ime koje će privući posjeti
telje, a u financiranju su tre-  ̂
bali sudjelovati i svi kafići na 
obali. Međutim, odazvalo se 
samo njih pet tako da to ni
sm o mogli financijski pokriti
i odustali smo, iako smo već 
sve bili organizirali.

Šibenik nema ni 
turističkih 

vodiča
ŠL: Imate II podatak III 

barem procjene koliko Je 
turista ove sezone posjeti
lo Šibenik?

—  Nemamo iz jednos
tavnih razloga što u Šibeni
ku nemamo niti svojih turis
tičkih vodiča niti društvo tu
rističkih vodiča. Ne možemo 
ga organizirati sve dok ne
m am o registriranih turistič
kih vodiča, a u Šibeniku ne
ma takav niti jedan, vjerovali 
ili ne. Mi sm o mogli sazvati 
ljude koji bi se time bavili, ili 
koji su se već time bavili, ali 
tu nas Je usporio zakon jer 
donedavno nije bilo regulira
no što sve turistički vodič 
mora položiti da bi dobio 
status vodiča za određeno 
područje. Sada je to riješe
no i uskoro ćemo organizi
rati polaganje ispita za turis
tičke vodiče bilo u Zadru iN 
Splitu I onda ćemo osnovati
i društvo turističkih vodiča.

ŠL: Što Je Turistička za
jednica poduzela da bi Ši
benik ove turističke sezone 
funkcionirao kao turiatlčU 
grad?

Pa mi smo uoči sezo
ne na našem vijeću rasprav
ljali o nizu problema. Pisali 
sm o brojne apele I molbe 
gradskoj upravi da se riješi 
problem parkirališta, odw z 
smeća s otoka, prosvjede-
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vali sm o protiv instaliranja 
asfaltne baze. Znam  da 
prazni dućani u središtu 
grada stvaraju ružnu sliku 
ati zn am o i da Je gradska 
uprava još ove zim e te d u 
ćane ponudila u najam , a ni
tko ne m o že  nekog prisiliti 
da ih uzm e I uredi. Ja  sm at
ram  da će  sam o tržište na
tjerati ljude u o vom  gradu

da na pravi način funkcioni
raju, turisti koji b ud u  dolazili 
u ovaj grad sve će  to  mije
njati. Meni je jasno I da bi 
svi ugostiteljski objekti 
u gradu u sezoni morali ra
diti no h-sto p , ali očito da to 
sada, s ob ziro m  na broj p o 
sjetitelja i prom et, ne m ogu 
financijski pokriti. T o  je m ač 
s dvije oštrice i za ovu s e zo 

nu se nije m oglo više ni 
očekivati. Najlakše je prozi
vati I kritizirati, ali treba Imati 
na um u da sm o imali i ima
m o vrlo malo novca, a sve 
se ne m ože preko noći p ro 
mijeniti.

ŠL: Koliko znam VI ate 
reagirali na to što na ulazi
ma u Šibenik nema niti rek-

OD  5. RUJNA N O VI PLOVIDBENI RED TRAJEKTA ZA ANCONU

BROJ PUTNIKA IZNAD
OČEKIVANOG

O voljetna, prva sezona 
trajektne veze S ib e n ik -A n - 
cona, pokazala se rentabil
nom . Točn ije , Jadrolinijin 
trajekt IS T R A  tijekom 
srpnja i kolovoza prevozio 
je, u većini slučajeva, up 
ravo onoliki broj putnika 
I autom obila koliko je p o 
trebno da se pokriju ba
rem  troškovi te brodske li
nije koji iznose 35 tisuća 
njem ačkih maraka. Ploveći 
tijekom ovog ljeta od  Š ibe
nika d o  A n co n e  i i w a d ,  
dva puta tjedno. IS TR O M  
se u prosjeku prevezlo 
u jedn om  pravcu oko sto 
pedeset putnika te četrde
setak vozila. Najviše je 
putnika bilo u drugoj polo
vici kolovoza kada se iz Ši
benika za  A n co n u  znalo 
prevesti i do  310 putnika. 
Uglavnom  su to  bili stranci 
koji su izabrali taj način 
dolaska u Šibenik i Dalm a
ciju. U  »Jadrotiniji« su za 
dovoljni takvim prom etom  
putnika tim prije što  je on 
iznad očekivanog.

Prem a pose zonskom  
redu plovidbe koji je p o 
čeo vrijediti od  5. rujna 
i važit će d o  kraja m jese
ca. Jadrolinijin tajekt pove

zivat će  Šibenik s talijan
skom  obalom  sam o jed
nom  tjedno. O n  će  u Š ibe
nik uplovljavati utorkom  
u 7.30 sati, a odlazit će  za 
A n co n u  srijedom  u 19 sati. 
Kako će. pak, izgledati 
zimski plovidbeni red tra

jekta tek će se vidjeti, ali 
se, u svakom  slučaju, 
sum nja u isplativost te tra
jektne ve ze  u zim skim  
m jesecim a. U  svakom  slu
čaju, gubitke koje bi ta tra
jektna veza m ogla imati ti
jekom  zim skih m jeseci, 
kako saznajem o u šiben
skoj ispostavi Jadrolinije, 
nadoknadit će isključivo 
država.

8. ORUBIĆ

lamnih panoa dobrodošli
ca!

—  Jo š  lani sam razgova
rala 8 pod župa nom  Đaicom  
I gradonačelnikom  š u p u - 
kom  o tom u da se na ulazi
ma u grad postave ti panoi 
da gost vidi gdje ulazi. R e 
čen o nrH je da će za  ovu se
zo nu to  biti napravljeno, ali 
o d  toga ništa. Mi u Turistič 
koj zajednici nem am o novca 
da to napravim o sami. Na 
početku ove sezone ra zgo 
varala sam o postavljanju tih 
panoa s dogradonačelni- 
kom  Vikartom i tada sm o 
dogovorili da će to biti na
pravljeno poslije Dječjeg 
festivala. Um jesto toga. na 
ulazu u grad Šibenik, na 
M ostu postavljen je reklam
ni pano Biograda. Ne znam  
tko je to m ogao dozvoliti!

Gdje su
reklamni panoi?

ŠL: Turisti koji dolaze 
u Šibenik često tragaju I za 
osnovnim Informacijama, 
a vaš ured koji Je u tomu

ZUBATAC OD

U  rubriku »Vjerovali ili 
n e « m o g a o  bi ući ovaj z u 
batac, koji je ulovljen oko 
Prim oštena. Prije nego  
što  ga  je  d ru štvo  sretnog 
dobitnika Sliva Ju rić a  
konzum iralo  težio  je 18 
kilogram a. Spretni i sretni 
ribar Ivo Jad rijević iz 
Supljaka, zu b a c a  je ulo
vio na m re žu  pasatu, 
a dužina  lovine je bila 
1.10 m etara. Z a  ovu pri
g o d u  napravljene su p o 
sebne gradele, koje je 
vješto učinio Ja d ra n  S o - 
ža. S. P.

najvažniji, nija radio u po- 
slijapodnavnlm satima!

—  Naš posao nije da da
jem o Informacije gostim a 
o  m ogu ćem  smještaju ili 
o  tom u što u gradu m ogu vt- 
djeti. Za to postoje turistič
ke agencije. Mi sm o slučaj
no u ovom  uočljivom  pro
storu u gradu i tu zaista tu
risti često navraćaju i mi 
sm o im na usluzi, ali to nije 
naš zadatak. Mi nem am o tu
rističko informativni centar 
jer nem am o novca da ga o s 
nujem o. Naš U red  takvu 
funkciju nem a i nem am o 
r a z lo g  raditi u poslijepod
nevnim  satima. Za  to sada 
ima desetak agencija u gra
du koje m oraju, to  je i njihov 
interes, stalno biti na usluzi 
turistima. Mi sm o za ovu se
zo nu osnovali pet dislocira
nih turističkih punktova 
u Žaboriću , Zatonu, te na 
Jadrift, K u r i ju  i Žirju koji su 
radili cijeli dan. U tim mjesti
m a nem a agencija koje bi 
m ogle gostim a pružiti p o 
trebne informacije. Posao

ovog ureda je turistička p ro 
m idžba grada, briga o  tom u 
da grad i svojim izgledom  
bude turistički, prim anje tu
rističkih novinara i registra
cija turista odnosrK) prijava 
i odjava gostiju. N o  u svem u 
tom e limitirani sm o ne dos
tatkom novca. Z b o g  toga 
nam je gradska uprava isti
na oprostila za  prošlu g od i
nu dio koji bism o c d  bora
višne pristojbe morali uplab- 
ti u gradski proračun, a riječ 
je zaista o  m alom  iznosu. 
Kada sam to  kao pozitrvan 
prim jer istakruila kolegi iz 
D u b ro vn ik a  on mi je kazao 
kako je njihovo G ra d sko  po
glavarstvo odlučilo ne samo 
da im ta sredstva oprosti za 
prošlu nego i za 1996. 
i 1997. godinu, a iz grad
skog proračuna financiraju 
i prospekt Dubrovnika, pla
kat. prom idžbenu kasetu 
i sve ostale prom otivne m a
terijale.

Pripremila: Dlar>a FERIĆ
Snrno Vtoon POiX

TUČA VELIČINE ORAHA 
UNIŠTILA GROŽĐE

Dok SU Šibenčani u petak, 30. kolovoza, ostali u čudu 
kolikom brzinom  im je grad, zb o g  jake kiše, poplavio, 
vlasnici vinograda u Donjem  polju, podno brda Popelj, 
gledali su kako im tuča veličine oraha, uništava trsje 
I grožđe. Nekima je, kako vele. uništeno i pedeset posto 
ploda a i ono što je ostalo teško će  prodati. Tu č a  je »n a 
čela« zrna i sad sam o m ogu gledati kako grožđe  trune. 
A  do  berbe je preostalo tako malo vrem ena. $« Q .

(Snimio: V. POLiC)



—  Evo. ode je bila kužina. Bacili $u neki eksploziv od kojega se kuća napuvala. napukla! —  govori sup
rug Šime Bilić. Njihova je kuća svrstana u 6. kategoriju oštećenja. Hoće li obnova zapoćeti u rujnu?

Marija Rađaš: Halo, kada će obnova!? Telefonska govornica u Pira- 
matovcima jedna je od nekoliko postavljenih u zaleđu Skradina na
kon »Oluje*'

Ante Periša iz Krkovića (na skeli), za svoj mčun 
nešto priznati kada započne obnova! ^

ZfISTO KfISNE 
POVRfITfIKI 
OBNOVfl a 
OPĆINI SKRflDIN

S kradin je ove godine 
zabilježio »reko rd an« 
povratak nautičara, 
ali još uvijek ne i m a

sovan povratak prognanih. 
U ovoj općini, strahovito po 
rušenoj u ratnim godinam a, 
početak obnove i povratka 
bio je najavljen čak pet puta 
od »O lu je «, od ovoga m je
seca počinje odbrojavanje 
i posljednjega roka koji je za 
srpanjskog boravka u Skra
dinu obećao dr. Ju re  Radić, 
ministar za  obnovu i razvi
tak.

Nezadovoljstvo s tem 
pom  obnove i povratka bilo 
je povo dom  sastanku u sri
jedu u Skradinu, na kojem u 
su, pored čelnika općine 
i šibenskog župana m r. P aš
ka Bubala bili nazočni i dje
latnici županijskog O dsjeka 
za obnovu, te predstavnici 
javnih pod uzeća  i nekoliko 
sela s područja Skradina. 
Prem a riječima inž. Nikole 
širinića, u selima sjeveroza
padnog dijela općine 
—  Sonkoviću, Vaćanim a, P i- 
ramatovcima, Lađevcim a 
I u Krkoviću —  radovi još 
uvijek nisu započeli niti na 
jednoj kući, a u selima koja 
su nakon »O lu je « postala 
prioritetima u obnovi —  R u 
pama, ićevu i LaškovicI 
—  od 395 kuća predviđenih 
za izgradnju, čeka ih još 
150. Ukupno, pribroje li se 
i zahtjevi iz grada Skradina 
i njegova užeg područja 
u Dubravicam a i Đićinama. 
na početak obnove čeka još 
tisuću kuća. Prilike do bro  
ilustrira i podatak da sadaš
nja općina Skradin od prije- 
ratnih 8 tisuća stanovnika 
broji 4.5. O d  toga broja m e
đutim . stalnih stanovnika 
svega je tisuću, a dnevno, iz 
prognaničkih soba u Vodi
cam a i u »Solarisu«. u poru
šene kuće dolazi oko dvije 
tisuće ljudi. Nestrpljivi su 
i nezadovoljni, jer se prim iče 
i šesta zim a koju bi trebali 
provesti izvan svojih do m o 
va. A  iz obećanja dr. Ju re  
Radića datog u srpnju shva
tili su da je obnova trebala 
započeti 1. rujna.

obećanju, stići, kada se 
mještani počnu vraćati u o b 
novljene kuće.

Nikola širinić, načelnik Općine Skradin u obilasku Piramatovaca sa županom Paškom Bubalom, Zlat- 
kom Marunom, direktorom »Autotransporta* (desno), i Vinkom Bulatom, djelatnikom Županijskoga od
sjeka za obnovu. —  Krajnje je vrijeme da vratimo život u zaleđe Skradina

Sporno v lasn ištvo

Za  ob novu sjeveroza
padnog dijela općine postoji 
400 zahtjeva, iznio je Nikola 
Širinić. ali je izgleda. 300 rje

šenja »za p e lo « na relaciji iz
m eđu šibenske županije 
i Zagreba. Razlog leži u to 
me što većina podnositelja 
zahtjeva nem a i vlasničke 
listove za  kuće u koje se 
trebaju vratiti, pa im se sada 
očito, kao problem  pojavlju
je nekadašnja aljkavost 
u vlasničkoj dokum entaciji, 
koja nije uredna, kako je re
čeno. kod znatnog broja o v 
dašnjih stanovnika. Ipak, to 
ne bi trebao biti ne prem os
tiv problem  u obnovi, jer Za 
kon predviđa valjanom prav
nom  osnovom  i izjavu dvoje 
svjedoka. Istina iznim no, ali 
je u ovom e slučaju, iznimka 
postala pravilom. Inzistiraju- 
ći isključivo na vlasničkom  
listu kao temeljnici rješenja 
za  obnovu kuća, službe 
u Ministarstvu obnove, pre
m a mišljenju jednoga od 
djelatnika Iz Županijskog 
odsjeka za obnovu, očito 
ublažavaju pritiske da se 
rješenja ubrzaju i žele izbje
ći nedostatke. O stan u li 
u Ministarstvu tvrdi u svojim 
traženjima, obnova bi na 
skradinskom  pod ru čju  m og
la potrajati desetljećima. 
N o. prem a riječima župana 
Paška Bubala, dr. Ju re  Ra

dić preuzet će na sebe rje
šenja za  Lađevce, Piram a- 
tovce i Krković pa je već, 
sukladno do govoru  s njim, 
županijskom  odsjeku za  o b 
novu upućen nalog da se 
rješenja Izdaju i bez vlasnič
kih listova.

Žu pan B ubalo, koji je 
sazvao sastanak u Skradinu 
priznajući da je obnova sje
verozapadnog dijela općine 
bolna točka, unio je sm iruju- 
će tonove m eđu skradinske 
čelnike. P rotum ačio je da 
dr. Ju re  Radić, kada je sp o 
minjao početak obnove, nije 
mislio na početak rujna, pa 
je šibenski župan uvjeren 
da će do  početka listopada 
obećanje biti ispunjeno. 
Prem a njegovim  riječima, ne 
znači da započeti objekti 
u Rupam a, Ićevu i u LaŠko- 
vici, neće biti uskoro i do 
vršeni. S to ga  je susret 
u Skradinu u većoj mjeri 
imao za  cilj d o go vo r oko ra
dova koje javna pod uzeća  
na županiji m ogu obaviti pri
je p o ^ t k a  obnove i olakšati 
povratak. P odručje Skradina 
ima teškoća s vodo op
skrbom , ali se nisu mogli 
dobiti nikakvi odgovori, jer 
na sastanak nije došao di

rektor »V o d o vo d a « Ivica 
Plenča. Ta k o  je pitanje ra
dova koji ve ć  sada m ogu 
poboljšati do vo d vode osta
lo iscrpljeno u konstataciji 
Paška Bubala da se što pri
je ospo so bi cjevovod koji 
prelazi Krku, za  što je s »V o 
d o vo d o m « već potpisan 
ugovor. No. niti ostali direk
tori javnih pod uzeća  
—  H P T -a . »V o d o vo d a «, 
»E le k tre « i »H rvatskih ce s 
ta« —  nisu se pojavili na 
sastanku, što  su im Sk rad i- 
njani i zamjerili —  pa od 
predstavnika »Hrvatskih 
cesta « nije bilo od govora  na 
pitanje kada će biti asfaltira
na cesta K rko vić— Bilo 
— Stanovi, za  koju je prije 
rata sakupljeno 270 tisuća 
maraka, jer o  tom e nije imao 
Informacija. H P T  je ponudio 
najtočnije informacije, pa će 
do  kraja godine telefoni za
zvoniti u Rupam a i So n ko vi- 
ću, a sprem na je i telefonija 
za  Piram atovce, čiji su 
mještani uoči rata uplatili za  
telefonsku centralu oko 600 
tisuća maraka. U  tom e je 
selu. u koje svakodnevno 
navraćaju prognanici, po
stavljena telefonska g o vo r
n i h ,  a  centrala će, prem a

Kao rogovi u vroei
u  »E lektri« imaju sprem 

nu tehničku dokum entaciju 
za  elektrifikaciju, ali ne m o
gu u provedbu, jer iz direk
cije u Z a greb u joŠ uvijek ni
je upućen nalog. Predstav
nik »E le k tre « napom enuo je 
da u H rvatskoj još deset žu 
panija imaju vlastite priorite- 
te.l u protekom  razdoblju 
obnove, novac nije stizao 
prem a potrebam a, pa tako 
ni »E lek tra« ne m ože podm i
rivati o b ve ze  na terenu. 
Ipak, elektrifikacija zaleđa 
Skradina m ože se očekivati 
u naredna četiri m jeseca, ia
ko iz »E le k tre « savjetuju da 
o b nova krene bez obzira  na 
njih. Indikativan je prim jer 
u Č istoj Velikoj, čiji će se 
stanovnici vratiti u obnovlje
ne kuće do  1. listopada, ali 
struje jo š  uvijek nem a, jer 
nije postignut d o g o vo r iz
m eđu »E le k tre «, »V o d o vo 
d a « i H P T -a . Ta k o  se javna 
pod uzeća , z b o g  svojih spe
cifičnosti i neujednačenosti 
infrastrukture, doim aju kao 
rogovi u vreći, kada bi to 
najmanje trebalo.

I Skradin je, kao sjedište 
općine u čijem  zaleđu Ipak 
živi u krajnje lošim uvjetima 
oko 400 ljudi, zap ušten  gra
dić u kom e navečer jedva 
Škilji po  koja žarulja javne 
rasvjete. Obilazak sjevero

zapadnih sela Krkovića. La- 
đevaca, Piramatovaca. na
kon završenog sastanka 
u općini i kratki razgovor Žu
pana Bubala s onim a koji tu 
dolaze svakodnevno
i u sum rak se vraćaju u Vo
dice i u »S ola ris«, trebali su 
učvrstiti nadu da će se po 
četi obnavljati i njihovi kro
vovi. S ve  im je teže pogle
davati na obnovljenu č istu  
i otresti se osjećaja da je 
skradinska općina ostala za 
postavljenom  ... B . PERIŠA 

(Snim io: Vllson POLIĆ)
Mificllšć.

Mate Rađaš iz  Piramatovaca. Kuću u selu samo posjećuje, a za 
mu će biti barem smokava



<»<un obnavlja kuću zajedno sa suprugom i prijateljem. —  Valjda će država

TURISTIČKO V IJE Č E  TURISTIČKE Z A JED N IC E ŽUPANIJE ŠIBENSKE 
O  O V O G O D IŠ N J O J  TU R IS n Č K O J SEZONI

Noćenja više od zarade
F izički pokazatelji ovo

godišnje turističke se
zone u Šibenskoj žu
paniji bolji su od oče

kivanih što se ne bi moglo 
reći I za financijski učinak 
koji će, zbog velikog broja 
platežno ne baš moćnih 
gostiju biti slabiji, rečeno je 
na sjednici Turističkog vije
ća Turističke zajednice Žu
panije šibenske koja je od
ržana ovog tjedna. U prvih 
osam mjeseci ove godine 
ostvareno je 569.000 noće
nja čime je premašen plan 
za cijelu ovu godinu već sa
da, a do kraja godine oče
kuje se oko 650.000 noće
nja što bi bilo 27 posto tu
rističke posjećenosti iz 
1990. godine.

Kada se zna da je Minis
tarstvo turizma procjenjivalo 
da će uspjeh biti ako se ove 
sezone u Dalmaciji ostvari 
I 15 posto turističkog pro
meta iz 1990. godine onda 
se može reći da je u tom 
smislu sezona ugodno izne
nadila. Usporedbe su nere
alne, istaknuo je ŠIme Vla- 
šlć, direktor Ureda TZ  Ši
benske županije, zbog toga 
što je 1990. godine u Župa

niji bilo na raspolaganju 
8000 hotelskih postelja 
a ove godine samo 2730 
dok je u autokampovima od 
15.000 mjesta bilo uređeno 
samo njih 6000. Zaključeno 
je da će se uskoro organizi
rati sastanak s predstavnici
ma svih turističkih poduze
ća Iz šibenske županije na 
kome će biti riječi upravo
0 financijskim učincima ovo
godišnje sezone. Planirano 
je da će se od turizma ove 
godine zaraditi oko 30 mili
juna DEM. Sezonu su, kako 
je rečeno, izvukli gosti iz 
Slovenije, Češke, Slovačke
1 domaći turisti dok su tradi
cionalni prljeratni turisti Iz 
Njemačke, Austrije I Italije 
Izostali. Uspjeh je ove sezo
ne I psihološki, kazao je 
Drago Pirija, član Turistič
kog vijeća, jer je ona probila 
barijere koje su prisutne na 
zapadnoeuropskim tržištima 
zbog straha od ljetovanja 
u Hrvatskoj, a pokazalo se 
da smo mi sigurna zemlja. 
Maksim Jurin je upozorio na 
teške uvjete privređivanja za 
turističko gospodarstvo ko
jem, s obzirom na sve što 
moraju plaćati, ne bi bila do

voljna niti cijena hotelskog 
aranžmana od 100 DEM po 
osobi, a stanje će se pogor
šati u Idućoj godini zbog no
vog načina oporezivanja do
datne vrijednosti. Smiješno 
je, kazao je, što potpred

sjednik hrvatske Vlade Bo- 
rislav Škegro tvrdi da turi
zam nije izvozna grana, pa 
što je onda izvoz! Barka 
Erak, pročelnica Ureda za 
turizam, govorila je o pro
blemima u radu nekih turiš-

PROGNANIKE IIZBJEGUCE 
PiERlUESmi IZ HOfELA!

NHJ« dobro su u hotelskim fd^tlctfans o w  se< 
zone Još u id liipofsvili prognanici i Izbjeglica i za 
njih bi sa što A e  trebao naći drugi, odgovarajući 
smjeitaj, k a z if  Je Drago PMJa, tražeći da takav 
stav podrži I J^a n ijsk o  poglavarstvo. Prognanici 
su Joi uvijek M je ito n i u »Olim piji«, depandansa
ma hotela »lfl^ rl| a i«, »Boriku«, »Marinoj lučici« 
I »Solarisu« I bi d objekti, prema njegovu miš
ljenju trebali ^  Ispražnjeni. Maksim Jurin Je istak
nuo primjer »lilrin e  lučica« za koju je zainteresira
na njemačka agenc^a Obena za Iduću sezonu, ali 
ruke su Im vezane jer vladin Ured za prognanike 
i izbjeglice odbija razgovarat! o mogućnosti da se 
prognanici 1 izbjeglice, koji su smješteni u »M arl- 
noj lućici« premjeste.

AUTOKAMPOVI BEZ
Boris Lofcas, predstavnik Županije 

< «bea«hs u ikvatskoj turističkoj zajed
nici, predložio Je da se od hotelskih 

$ kuća. Koje su s a ^  autokampove Izna
jmili tforu a to su »Solaris« i »Pri- 
mošton«, zatraži da ne produže ugov
ore o najmu koji kn ispeče krajem ove 
godine jer boravak pripadnika Ifora u 
tim tunaUčklm objektima negativno 

i udačs na turizam i gosti su se prema

Hvkn rita n a , žalili zbog kolone 
tti vozila na cestama I čestih pret- 
' MatanlB r^hovih helikoptera. Reagirao 

ja Maksim Jurin iz HTP-a »Prknošten«, 
protivači SS tom pnjedlogu uz argu
ment ds boravak ifora u primošten- 

' skom autokamp« poduzeću »Pri? 
moiton« donosi profit od 2 milijuna 
DEM godiinjs ito  ne bi niti približno 
mogli zaraditi u turizmu, AutokampovI

Će, kazao zadnji početi u turizmu 
ponovno raditi, možda tek krajem ovo 
stojeća i notna potrebe iz njih micati 
ffor. Tom razmišljanju bio Je sklon i 
šibenski potktupan i predsjedavî uči 
Turističkog vijeća ivo Baica, koji je 
istaknuo kako Ifor, samo za najam 
objekata u Šibenskoj županiji plaća 
mjesečno milijun DEM. Pitanje je me
đutim, koliko je, gledajući turistički 
imalo dugoročnije, prisutnost ifora na 
turističkom dijelu Županije, kojoj je 
turizam osnova strategija razvoja, k o -, 
risnol Za prijedlog Borisa Lokasa gla-1 
sali su međutim, samo on i Barka Erak | 
pa on nije prihvaćen a o tom problemu | 
ponovno će se raspravljati na sastanku | 
s predstavnicima turističkih poduzeća f 
koji će biti uskoro održan.

tičkih zajednica koje još ni
su shvatile koju funkciju 
u razvoju turizma u svojim 
mjestima imaju i bilo bi bolje 
da ih i nema. Na sjednici je 
bilo riječi i o planu promicć- 
benih aktivnosti za iduću tu
rističku sezonu u koje bi 
trebalo utrošiti oko 260.000 
DEM. Plan je da polovinu 
tog novca osiguraju turistič
ka poduzeća i turističke za
jednice i Hrvatska turistička 
zajednica. Turističke zajed
nice konačno bi trebale re
dovito dobijati i svoju člana
rinu od svih koji posredno ili 
neposredno imaju koristi od 
turizma jer je propisano da 
nitko ne može predati go
dišnji obračun bez dokaza 
da je platio članarinu turis
tičkim zajednicama, ako mu 
je to obveza.

I
PRIMOŠTENCI NA 4. MEĐUŽUPANIJSKOM STOČARSKOM I GOSPODARSKOM llA J m

DOMAĆE TlđlSTE OTKRIVA' PRIMt^TEN

4. međužupanijskom 
skom i gospodar- 
^ajmu, koji je održan 
' 8.-1. 9. u Gudovcu 
|jelovara, predstavili 

i turistički djelatnici 
s Primošten. Na 
lom štandu T Z  zain- 
ani posjetioci Sajma 
,'U kušati dalmatinske 
'ilitete, uzeti
!žbeni materijal, koji 
dio »Primošten« d.d. 
10 poslušati klapu 
išten«.

jgog dana Sajma 31. 
za dodjeljene su na- 
najboljim organiza- 
ovogodišnje mani

je »Mare croaticum«

96. Ove godine su sva tri 
nosioca programa dobila 
nagrade i to, T Z  Općine 
Primošten, »Prim ošten« 
d.d. i Općina Primošten. S 
obzirom na to da je Sajam 
već prošle godine izašao 
izvan granica naše zemlje, 
zanimljiva je činjenica da su 
brojni strani gosti bili zain
teresirani za turističke mo
gućnosti Primo'štena jer 
mnogi nisu ni čuli do sada 
za sve ono što im može 
pružiti ovo područje u turis
tičkom smislu. Dugi niz 
godina zanemarivano 
domaće tržište ove godine 
se za primoštenske turis
tičke djelatnike pokazalo 
kao Izuzetno važno, jer su

brojni domaći turisti, poseb
no u kolovozu popunili, ka
pacitete hotela, ali i privat
nih apartmana. Krilatica 
»da  Je domaći gost najbolji 
gost« pokazala se i u finan
cijskom pogledu dobra, jer 
je posebno važno da su se 
turistički djelatnici ove god
ine, tijekom svog boravka u 
Bjelovaru u predsezo
ni, dobro pripremili. Veza 
Primoštena i Bjelovara, 
koja je započela još 1993. 
dala je, a tako će i nadalje 
biti, dobre gospodarske re
zultate.

S. PANCIROV

(Snimila: A. ŠANTALAB) Klapa '•Primošten-



CRNB TO Č KE K A N A LIZA C IJS K E MREŽE

ZBOG ČEGA ČESTA POPLAVA 
N A t a M U U C A M A

Šibenik, kao i većina hrvat
skih gradova, ima tzv. mješo
viti kanalizacijski sustav što 
znači da se u cijevima sakup
lja i kišnica i fekalijske vode. 
Tu  činjenicu u Javnom  podu
zeću »Vodovod i kanalizacija« 
ističu kao bitnu, odgovarajući 
na pitanje zbog čega šiben
ske ulice poplave za svakog 
većeg nevremena, te dodaju 
kako se pri postavljanju kana- 
lizacijskih cijevi s takvom mje
šovitom namjenom njihov 
obujam određuje na osnovi 
petogodišnjeg prosjeka koli
čine oborina. Zbog toga se. 
kažu u »Vodovodu«, i nije 
moglo očekivati da će onoliku 
količinu oborina, koja je za 
svega dva sata pala na Šibe
nik u petak 30. kolovoza, iz
držati kanalizacijski sustav 
grada pa čak i unatoč tomu 
što je upravo ovog ljeta 400 
slivnika na području grada bi
lo temeljito očišćeno. Pro
blem stvaraju i tzv. crne točke 
kanalizacijske mreže. Riječ je 
o zastarjelim, zidanim cijevi
ma malog promjera koje se 
nalaze u ulici prema Gimnazi
ji, te onoj od Doma zdravlja 
do Poljane i u Crnici koje ne 
m ogu primiti veće količine 
oborina te zbog čega primje
rice stara gradska jezgra po
staje izolirani otok. Rješenja

Vlasnici poslovnih prostora, među kojima su kafići i bri
jačnice, morali su (bosonogi) izbacivati vodu iz. svojih 
prostorija

kvalitetno riješen i problem 
odvodnje, odnosno cjelokup
ne kiu>alizacijske mreže 
—  kaže Ivica Plenča, direktor 
javnog poduzeća »Vodovod 
i kanjizacija.«

Novčanim sredstvima iz 
gradskog proračuna u iznosu 
od dvjesta tisuća kuna. uspi
jeva se održavati gradska ka- 
nalizacijska mreža. Posao na 
njenom poboljšanju bit će si
gurno brži, tvrde u šibenskom 
»Vodovodu«, kada to komu
nalno poduzeće uskoro prije
đe u ruke Grada. S. G R U B IĆ

(Snim io V. P O U Ć ) i

u  ŠIBENSKIM OSNOVNIM ŠKOLAMA

S m i f U  BESPlflNIH
UDŽBENIKAKompleti besplatnih udžbenika 

šibenske osnovce neće dočekati 
na školskim klupama prvog dana 
nastave u novoj škotskoj godini, la
ko je obveza nakladnika bila da sve 
udžbenike distribuiraju u škole do 
31. kolovoza, to se barem kada je 
riječ 0 šibenskoj županiji, nije do 
godilo. Jesu li za  to krivi nakladnici 
ili m ožda ravnatelji nisu navrijeme 
dostaviti podatke o potrebnom  bro
ju udžbenika?

Franko Čeko. pročelnik županij
skog Ureda za prosvjetu, kulturu 
i sport kaže kako svi udžbenici još 
uvijek nisu tiskani. Većina udžbeni
ka stigla je u šibenske škole, ali 
cjelovite komplete, prem da je to bi
lo najavljeno, učenici neće dobiti 9. 
rujna. O ne knjige koje su već stigle, 
učenicima će odmah biti podijelje
ne, a kasnije onako kako budu do
lazile. Kada budu podijeljeni svi ud
žbenici i uz njih pripadajuće radne 
bilježnice i listovi, te likovne mape 
i zemljopisne karte, u školu će biti 
pozvani roditelji koji će se svojim 
potpisom obvezati da će udžbenike 
neoštećene vratiti, odnosno, ukoli
ko to bude potrebno platiti učinje
nu štetu. Koliko će potrajati distri
bucija i hoće ii dijeljenje udžbenika 
po sistemu onako kako budu stiza
li. cijelu proceduru produžiti i za - 
komplicirati? Zvonko Pešić. pred
sjednik Aktiva ravnatelja osnovnih 
Škola, naglašava kako je to stvar 
organizacije svake Škole pojedinač
no, ali i povjerenja na relaciji izme
đu ravnatelja Škole, nastavnika i ro
ditelja.

Ovih dana, točnije do  11. rujna, 
traju i seminari na kojima će razred
ni I predmetni učitelji dobiti upute 
i preporuke koje knjige koristiti 
u nastavi, a posebno se to odnos) 
na one program e koji su u novoj 
školskoj godini izmijenjeni.

Besplatne udžbenike šibenski će osnovci dobljotl 
onako kako knjige budu stizale u škole. Kada bu
du podijeljeni s^ udžbenici I uz njih pripadajuće 
radne bilježnice I listovi, te likovne mape I zemljo
pisne karte, u školu će biti pozvani roditelji koji će 
se svojim potpisom obvezati da će udžbenike ne
oštećene vratiti

Kompleti besplatnih školskih 
knjiga olakšat će kućne budžete 
m nogim roditeljima, prem da će i za 
bilježnice, školski pribor i torbe tre
bati izdvojiti poprilično novca.

Tiskanje besplatnih udžbenika 
za sve osnovce u Hrvatskoj minis
trica Ljilja Vokić smatra svojom naj
težom . ali i najuspješnijom bitkom 
u dosadašnjem mandatu. Država je 
iz svog proračuna za to osigurala 
55,8 milijuna kuna. Prošle godine 
pravo na besplatne udžbenike ima
lo je 40 posto učenika osnovnih 
Škola što je državu koštalo čak 50 
milijuna kuna. Jednostavno je za
ključiti kako je, kada je riječ o nov
cu. ministrica svoju bitku mogla la
ko izvojevati. Besplatni udžbenici 
koje će ove godine dobiti svi os
novci za državu su značili tek ne- 
zam jetno povećanje troškova u od
nosu na prošlu godinu. Prosječna 
cijena jednog udžbenika prošle je 
godine iznosila 19, a ove godine 
svega osam kuna. Glavni uzrok je 
tom u što školska knjiga, premda 
i dalje tiska najveći broj naslova, 
ipak više nema m onopol, već je taj

posao morala podijeliti s još pet iz
davača.

Osim  besplatnih udžbenika, no
vost u ovoj školskoj godini bit će 
i alternativni udžbenici. Primjerice, 
prošle godine šibenska osnovna 
škola Petar Krešimir IV. bila je jed
na od 20 Škota u Hrvatskoj, čiji su 
učenici prvih razreda hrvatski jezik 
učili iz alternativne početnice koju 
su odlično prihvatili i učitelji i učeni
ci. O ve jeseni bit će uvedeni alter
nativni udžbenici iz Četiri predmeta, 
i to iz hrvatskog u prvom  i trećem 
razredu, povijesti u sedm om , ze m 
ljopisa u osm om , te matematike 
u trećem  i četvrtom razredu. Za ko
je razrede će se naručiti alternativni 
udžbenici ovisit će o dogovoru m e
du ravnateljima šibenskih osnovnih 
škola i nadležnim županijskim ure
dom.

Besplatni udžbenici u novoj 
školskoj godini i roditeljima Šiben
skih osnovaca donijet će olakšanje, 
a učenicima početak ostvarenja us
tavom zajam čenog prava na bes
platno školovanje.

M . L .

PITALI SMO

D. Baica D. Lambaša V. Sunara

KOLIKO SU BESPLATNI 
UDŽBENICI OLAKŠAU 

KUĆNI BUDŽET
B. šihnič

Besplatne knjige koje osnovce od 
ove školske godine očekuju u klupa
ma, veliko su olakšanje kućnog bu
džeta za roditelje koji su do sada za 
knjige izdvajali gotovo cijelu mjesečnu 
plaću, pogotovo ako osnovnu školu 
pohađa dvoje djece. No neki se i ne bi 
u potpunosti složili s tim. Tek na kraju 
školske godine kada knjige treba vra
titi očuvane, kažu neki, doći će vrije
me plaćanja. Uz nepažnju djece pose
bice one mlade, problem je i loša kva
liteta knjiga koje teško mogu »odradl- 

^ti« cijelu školsku godinu.
Davorka Baica: Uz besplatne knji

ge nama roditeljima sada je lakše jer 
kupujemo samo školski pribor I even
tualno koji popratni udžbenik. Za onaj 
Iznos koji smo do sada trebali izdvaja
ti za knjige, možemo kupiti nešto dru
go. Svima nam je ovo prva godina ta
ko da za sada još i ne mogu reći koli
ko je to stvarno olakšanje a koliko r>e. 
To  ćemo moći procijeniti tek na kraju 
godine.

Dlana Lambaša: Ovim nam je po
prilično olakšano iako se dosta toga 
opet mora kupiti, radne bilježnice 
i radni zadaci koji bi trebali biti neoba

vezni dio programa ali ih ipak sva dje
ca moraju imati. U odnosu na prošle 
godine dio škotskog pribora dosta je 
jeftiniji, pogotovo bilježnice. Ono što 
mi se ne sviđa je to da se namjerno 
oštećene knjige na kraju godine mo
raju platiti što je jednim dijelom u re
du. no te knjige su slabe kvalitete.

Vlade Sunara: S obzirom na moju 
plaću u Ražinama. a ja sam invalid i na 
ženina mala primanja puno nam je 
olakšano. Onim novcima koje smo d ^  
sad trošili za knjige možemo djeci ku
piti odjeću. U školi će djeca dobiti ono 
osnovno, udžbenike, no opet treba 
kupiti dodatni pribor. Prije smo morali 
kupovati cijeli komplet knjiga, a sada 
to više ne moramo. Plaće su maie 
I ovo je stvarno veliko olakšanje.

Boris SlilnIČ: Upitno je koliko je to 
zaista olakšanje, jer d je ^  moraju ču
vati knjige. Hoće li se one zaista Čuvati 
Hl ne, ovisi o djeci. Bit će problem na 
kraju godine jer se mora nadoknaditi 
šteta. No, Ipak. sada je lakše jer smo 
prije za školske udžbenike morali iz
dvajati pola plaće pa i više od toga.

J.K.
(Snimio; V. POUĆ)
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MOŽE LI (I HOĆE LI) UDRUGA ZA PROMICANJE GLUMIŠNOG ŽIVOTA >»IVAN ŠIBENČANIN« Bm 
DOSTATNOM SILNICOM ^  DREVNI KRESIMIROV GRAD NE ZA DUGO DOBIJE PROFESIONALNO KAZALIŠTE?

ZAKOtAČAJ K B U  PONOVNOM 
ŠOBISKOM GUMfiNOM ZAZOtJU
Ni Miroslav Krlaža nije us

pio spasiti dokinuće pro
fesionalnog ansambla ši
benskog Narodnoo ka

zališta, ustanove kojoj su (da 
se barem tako iskažemo) 
u prvim godinama takozvanih 
proračunskih restrikcija bez io
le obazrivosti zaboravili plodo
nosne repertoame sezorte 
i umjetničke uzlete, a kao nabu
jali minus nabrojali sve one (a, 
ruku na srce, r>ije da ih nije bilo) 
sastavine što se zbilja ama baš 
svakom glumištu mogu, kad je 
u izobilju zluradosti, neznanja, 
nemarenja za uljudbom i ne
trpeljivosti, pristavili kao uteg 
sasma dostatan naoko valja
nom, na prvi zagled razložnom 
pa prema tome i neodgodivom 
potonuću.

Hoćemo, naime, izreći da je 
posljednja premijema izvedba 
stalnog ansambla šibenskog 
Narodnog kazališta bila scen
sko oživotvorenje »Adama 
I Eva« i »Maakarata« Miroslava 
Krlaža i to 6. travnja 1963. godi
ne u redateijskoj postavci Bog
dana Jarkovića i da su se, 
možda, tih tekstova Šibenčani 
prihvatili (I) u uvjerenju da će 
i tako onima što ih ne cijene 
i u njihove kreativne dosege 
sumnjaju dokazati da jesu zreo 
kazališni ansambl, spreman da 
se »uhvati« u koštac i s djelima 
»starog gunđala s Gvozda«. 
I tako je, eto na radost jednih 
i žalost drugih (a svi su, dabo
me, bili Šibenčani) drevni Kra- 
šlmlrov grad prestao imati pro-

NaJpmbHaenl/9 /», fu prijepora laslguttto ttema, Im ali svoj profesionalni dramski ansambl. Hoće // g a  
( I  kada će to u zbilji blfO^doblri S livn ik  teškoje kazati, Jer nije m alo onih što uvjeravaju d a Je  čežnja 
za profesionalnim glumištem osjećajno, zavićajno I  uljudbeno sasma razumljiva, a li u današnjem  vre
menu, u  doba sveopće besparice I  u danim a u kojima sabiremo štetu nastalu ćetnićko-komunistićkim  
nasrtajem, ođriljno razm išljati o skorim »dom aćim  predstavama u profesionalnom kazalištu^ ravno Je 
dražesnoj (a li neostvarivoj) sanjariji
fesionaino glumište, nakon de
vetnaest godina bivanja, Jer je 
ustrojeno u promaljača 1945. 
godina s nadom (a i nekim, valj
da, uvjerenjem) da će mu život
na staza biti mnogo, mnogo du
ga, a umjetnički dosezi posve 
sukladni ambicijama ovog jedi
nog čisto hrvatskog grada na 
Uadranu.

Zarad čega je, da se tako 
očitujemo, pošlo po ziu (i) da
nas je teško —  a da se ne pro- 
griješi —  izreći, ali bome da nije 
naodmet naznačiti da su tih 
zlosretno antiuljudbenih hrvat
skih godina Istu sudbinu imala 
i kazališta u Zadru, Puli, Karlov
cu I Slaku, pa ta ozbiljnost, 
možda, umanjuje odgovornost 
onih domicilnih udruga (i istak
nutih drugova) koje su, zasigur
no prihvaćajući kao najbezbol- 
niji izlaz, sve postojeće »rupe« 
šibenskog teatra odlučile po- 
krpati zbilja najjednostavnijom 
operacijom —  ključem u bravu.
Ta, zaboga miloga, od kulture 
se ionako ne živi, prioritetne su 
druge »financijske konstrukci
je« —  tako se po svoj prilici 
promišljalo s jedne strane, 
a s druge —  takva su gledanja 
uistinu bile uvelike priležna

Pripitmio: Đwo H O t

zlča i scenskom okviru Branka 
Frigancviča. No. bilo kako bilo, 
pr«^esioT)alni ansambl je »od- 
lepršao«, a uslijedila su gosto
vanja koja, kad se sve sabere 
i s današnje vremenske distan
ce »odvaga«, ipak nisu dala 
—  po nekim očekivane —  plo
dove. Pa su tako, nenamjerice 
i sa zatajicom, postala jasnom 
potvrdom da je, ako naravr>o za 
to Ima uvjeta, najprobitačnije 
imati profesionalni dramski an
sambl. Hoće li ga (i kada će to 
možda u zbilji biti) Šibenik do- 
bKi zbilja je teško kazati, jer nije 
malo onih koji uvjeravaju da je 
žal za profesionalnim kazališ
tem emocionalno, zavičajno 
i uljudbeno sasma razumljiv, ali 
da u današnjem vremenu, u do
ba besparice i u danima u koji
ma sabiremo štetu nastalu čet- 
ničko-komunističkom agresi
jom, ozbiljno razmišljati o »do
maćim predstavama u profesio
nalnom glumištu« predstavlja 
dražesnu sanjariju, istini za vo
lju. nisu baš rijetki i ljudi koji 
tvrde da se u proteklom raz
doblju po svoj prilici moglo ori-

U s t v r đ e n ja

»Družtvo hrvatsko 
predstavlja divno 

u hrvatskom jeziku«
U Šibenskom se kazalištu hrvatska drama po tvrd i

la razm jerno dosta rano: b ilo je to 10. lipnja 
1874. godine ~  toga je nadnevka putujuće Na

rodno kazalište pod vodstvom  F. llič ića  izvelo jednu 
našu dramu, ali se njen naziv, na žalost, nije sačuvao. 
Iličićeva je družina gostovala u gradu podno Šubićev- 
ca do 17. lipnja i u tom  intervalu izvela i ove drame: 
Subotićevog ’-Zvonimira«. Freudenreichovu »Crnu 
kra ljicu ” . Sterijine »Hajduke«« i još jedno djelo. Posjet 
je bio izvrstan, a u zadarskom »Narodnom listu«« od 
13. lipnja (broj 48) m oglo se p roč ita ti s ljedeće: »Ovdi 
od nekoliko dana. u kazalištu Macolenovu. družtvo 
hrvatsko pod ravnanjem gosp. Ilič ićem  predstavlja 
divno u hrvatskom jeziku. Bože mili. ko liko  se uzrado- 
va duša svih rodoljuba čuvši predstavlja ti, nakon to li
ko godina, svojim  m ilim  jezikom ! Koliko krasno to bi 
vidjeti pred očim a junačtvo, zasluge naših djeda, kako 
se boriše i umiraše za svoju domovinu! Ti p rizori m o
raju razpaliti srdca svih nas koji smo njihovi unuci, te 
nas-potaknuti na ljubav prema m ilom našem jeziku, 
bez kojega nema nama spasa ni narodnog napredka.«« 
Proteklo je punih petnaest godina dok se hrvatska r i
ječ nanovo začula sa šibenske scene, samo s tom 
razlikom što se ovaj put defin itivno vratila na nju. Nai- , 
me, od 1889. godine — tada je gostovalo Narodno 
Protičevo društvo — počinju redovita gostovanja na
ših glum išnih družina i kazališta, bezmalo svake god i
ne. Te godine Protičevo društvo dalo je čak šesnaest 
predstava — Šibenčani su, među inim. imali prigodu 
vidjeti Kukuljevićevog »Poturicu«. Hugoovu »Lukreciju 
Borgia«, Subotićevog »Zvonimira« i Freudenreichovu 
»Crnu kraljicu««, Inače, iz sačuvane najavnice za izved
bu predstave »Zvonimir, kralj hrvatski«« doznajemo da 
je početak izvedbe »u 8 I po satih««. s jed ište u parteru 
stajalo je 40 novčića, »stojanje« 30 novčića, a »otvore
na Galerija gornja 20 novčića«. Rekosmo da je posjet 
»Zvonimiru« i drugim  Ilić ićevim  izvedbama bio za ono 
vrijeme rekordan, pa je zahvaljujući tome uprava čak 
pokrila manjak koji je nastao ranijim  gostovanjem  je d 
ne kazališne družine iz Italije,

F. Harve: »Mam'sef/e Nrtouc- 
Ae«. operata (zdesna: B. Bela’  
mahć^ M. Bodrožić, A. Drutter,
I. Kuthy i  J. Vikario)

i u tim »vunenim vremenima« 
mnogima što su osobni ođskok 
i partijsku pravovaljanost doka
zivali (i iskazivali) i uštedom na 
mjestima gdje obično razumna 
društva baš i ne štede.

Međutim, valja naznačiti da 
kad se razglaba o prestanku ra -. 
da profesionalnog ansambla Ši
benskog Narodnog kazališta 
postoje i neke druge »varijaci
je« zbog kojih se dogodio »tea
tarski mrak«. Naime, iako iz da
našnjih sagledavanja to i ne 
mora biti baš previše uvjerljivo 
I prihvatljivo —  ima vrsnih zna
laca on<^obnih zbivanja u ši
benskoj uljudbi koji takoreći 
bez iole zadrške tvrde da je 
profesionalni ansambl Narod
nog kazališta u Šibeniku doki
nut (i) zarad činjenice što se
—  a da to ne naiđe na nepovo
ljan odjek —  nije moglo »otara
siti« i onih domaćih glumaca 
koji su svojom kreativnošću za
dovoljavali glumljenje u parti
zanskim družinama iz kojih su 
i prispjeli u teatar, ali da nisu bili 
dorasli prosječnoj razini nor
malnih profesionalnih ushtjeva. 
Naravno da takvo promišljanje 
može biti upitnim, ali se, unatoč 
svemu, i u njemu može s nekog 
posebnog napora nazrijeti
—  bit stvari.

Međutim, valja se, kad već
0 tome razglabamo, prisjetiti
1 činjenice da je u jesen 1962. 
godine, nakon što III. festival 
djeteta nije održan »dijelom 
zbog pomanjkanja financijskih 
sredstava«, ustrojena ustanova 
Festival djeteta, a već 1964.

UZLEINICA

; Zabrana zbog sumnjivih 
hrvatskih tekstova

V i ^  kad« gdi 1615. g o tte  M iM c9  tv. Špan a 1641. godbta fratri av.
Fram pMcvaai od Makiipaira vtetl m  odgovornog rad davw ^ cframatekih scana 
u krugu r̂ RiovR) ̂ a v a  I samoatana, b n ^ l su ea, {»ve : da sa to radio f otrag go- 

cBna, a da au tiradiR *dcdco au I iiP kM  atart od pan^vfaka vršS«. T r a d ^  acm - 
dcog prBoudvan^ u šibanim oćigladao ati, ddda, a t^ a  od 1615. g o < ^ , kada 0  kra- 
iam vozača a kohidlčfcom aamoatami ćmtmrn crkvena 4tmm m  tnvd-
dcom JasRoi. II c rM  do tog amnoataiMi bdo |e |oi u XIV. ato^aću alalo dtiSia biĆav^H 
ca (flagelsrada), koji au brojim |KOcaa|asna, jezovottm fatmlm lapovRatedBm j^^aha 
I vršanlam pokora« uz madiaobno Mčavmda, doMa prvriH »scene«. Na dramatski na- 

uz aiM^eiovM^a više Itea, racdrad t « i  u M d lm a  a apcmmlanu sve
taca I u obradma VaRka sedmica prfeuat retlgloznoi^ kmdctara i po o s t^ s  ilbrnudcto 
crkvama. To lazabiramo Lr ^ d ia  li^ma tdsku^ C d la jp r^  1679. gPdna u tsRća
d l |a takva iadtaeqa u tifitm  idckiuo. U v o d it  zndbi^Rtt svjatevnft alemanata u la  
crkvena drama I r a ^ a ^ ^  a t vNk  ̂crkvanoj vtoaR s ts ^ M  luvaldcl takst otdi,
dovali su, naimati, do zdinmaldodifNlraddMi.C^<NpNi|a 1 6 ^  gpt^tafndatH^dto  
I KongragaeV dbrada u Nlimi, ndum kn |a vać pri^ mnimio »da ta  noću u dued  
mnaću prokuia« dapafta acmiaka ra c ite ^ , uz cNra  ̂u acai^toj od|ad, ša m  anodnu 
lio  zatoito su UOČI »Trik> kraOavm kod di^oslova vode, 1w ar % Mleo-
IHm  su svjjstovidBcl obiećivani u bM ii^dm  ruho, Čemu ee uz s m ^  i^edudi 
t kod čege eu pd^me I ludetne vetre«. Ne m|esto crfcvdm đresrm dU|Ni, e inrRl^dn za  ̂
Imšî rnijem, sv^itovrai. UredBM ^  prva iibemrim kmoMtm zgrade. Ito mmio kedk 69 
ndk66«t{e u XVRI. etdĵ Bću. t ^ ^ t ^ l  edknmd podddt o luRazNe u dievidcu
OiKirove Iz 1646. g o d ^ , u M em  stoji da |e ta izrada »tdviag t a a ^  magazin
fova vlaardibra. m  ugki krotmog d^nea zgrada na Đ<Mču ndaad m  I đmam |a- 
din »maadmioim«, e ^  u ovom vljdoi dH su Mčuvmd bdtsovi u impma nek^ dto 
Ik ^ . Zsktjučdc štbMakog VaRkog vljaća od 19. r^jna 1777. godna,m  se do trjpi |»ed 
l^ećnlcom pocRm  op^^ieko kazaHšto. nikada nija pmmđttn -4  B.
U a v o m ..M W g llU ld te liB iŠ :o iB ^ ^  - . ^ . 1 .

godine bilježimo osnutak Cen
tra za scensku kulturu i Feettvel 
djeteta —  optimisti su bili uvje
reni da Je »rođeno« središte ko
je će (gostovanjima i vlastitim 
izvedbama) i kakvoćom i broj- 
nošću predstava uvelike oprav
dati izostanak profesionalnog 
kazališta. Možda je taj optimis
tični zagled u budućnost I bio 
barem donekle razložan, ali se 
zaboravilo (da barem to izreče- 
mo) na, primjerice, činjenicu da 
»živi teatar« s nazočnim glumci
ma u gradu i onom ničim zamje- 
njivom atmosferom nastajanja 
predstava I »mirisom« predsto
jećih kazališnih premijera, ne 
može biti tako lako nadomješ
ten, pa makar se u tim gostuju
ćim predstavama iskazivali je
dan Sven Lasta, Paro Kvrgić III 
pak Fabljan šovagović.

Uostalom, gostujući glumci 
boravili su u Šlbanlku jedan Ili 
dva dana, izveli dvije ili (sasma 
rijetko) tri predstave koje je

mogao vidjeti »onaj uvijek isti« 
krug Šibenčana, što dabome 
nije za nikakvu osudu, ali jest 
potvrda da se —  s možda ne
kvalitetne »operetno-amaterske 
širine« —  došlo na prag elitiz
ma ma kakvo objašnjenje tom 
pojmu netko davao! Zapravo, 
kad se već govori o teatarskom 
življenju ovog drevnog Krešiml- 
rovog greda onda se sa zbilj
skom upitnošću može rasprav
ljati i o nedostatno razjašnjenoj 
činjenici da ŠIbnik unatoč više 
od tri desetljeća kakvog-takvog 
trajanja Festivala djeteta nije 
nikada ozbiljno prionuo (a to 
se, s obzirom na sve, ipak mog
lo očekivati!) osnutku barem 
brojem ljudstva nevelikog lut
karskog ansambla, tim više što 
su temelji postojali, jer je u Ši
beniku, za ono vrijeme, vrsno 
radilo Kazalište lutaka —  us
trojeno je u svibnju 1956. godi
ne, a kao prvu premijeru imalo 
je Crvenkapicu u režiji Ilije 1 va

ba vi ti valjano teatarsko društvo 
(desetak glumaca, redatelj, 
scenograf), jer je. kažu. Festi
val djeteta (a zna se dijelom 
i na kojoj stazi!) i »pogon« što 
ga je pratio, »gutao« domicilnog 
novca u tolikom iznosu da je ta 
svota bila dostatnom za rad 
normalnog sadržaja dječje 
smotre (bez dotoka što nisu 
s njom imali iole veze) i pokriće 
troškova profesionalnog kaza
lišta. Premda ja u takvim odred
nicama zbilja teško objektivno 
prosuđivati (pa ni ovaj napis ne
ma drugog cilja nego da evoci
ra prohujalo vrijeme I osnaži ak
tualne priželjkice za obnovom 
profesionalnog glumišta u Šibe
niku) čini nam se da su razgo
vori (i sučeljavanja) prijeko po
trebni, jer se (i) preko njih mo
že izvidjeti u kolikoj je to mjeri 
Krešimirov grad pripravan da, 
postupno i s čistim kartama, 
prihvati osnutak profesionalnog 
glumišta.



ODJECI
OKRUGU STOL O  III. ORGUUAŠKOJ U ETN O J ŠKOLI

ISTRAZm KULTURNO
ARHIVSKO BOGATSTVO

O  radu ovogodišnje Orguljaške 
ljetne škole i planovim a za  iduću 
godinu bijo je riječi na O kruglo m  
stolu održanom  proteklog vikenda 
u Šibeniku. Za  sam o tri godine po 
stojanja i djelovanja šibenska je 
Orguljaška škola postala nesum 
njivo najznačajnija škola takve 
vrste u Hrvatskoj. T o m e  u prilog 
svjedoči i broj okupljenih polazni
ka, bilo ih je ove godine dvadese
tak, te predavača i voditelja sem i
nara, a riječ je o recentnim  imeni
ma hrvatske orguljaške glazbe. Za 
svega tri godine Škola je prerasla 
u iznirnnu kulturnu manifestaciju, 
važnost koje nije sam o u obuci 
budućih mladih orguljaša već 
i u tom e što je istodobno pokrenu
ta i akcija obn ove povijesnih o rg u 
lja kojih na šibenskom  području  
ima čak devet, što predstavlja je 
dinstveno kulturno blago u Hrvat
skoj, pa Čak i u Europi.

O vogodišnja  treća O rguljaška 
ljetna škola donijela je i sem inar 
o  gregorijanskom  koralu, koji je

vodila prof. Katarina Livljanić, a ni
je bio izravno vezan uz orgulje. 
S  tom  praksom  nastavit će  se 
i ubuduće jer je intencija, kako is
tiču neki voditelji sem inara, da ši
benska Orguljaška Škola bude 
okupljalište različitih glazbenih d o 
gađanja kojim a su orgulje, narav
no, zajednički nazivnik. Na taj na
čin, rekao je B o židar G rg a , glavni 
organizator Orguljaške škole, bit 
će  obo ga će n  kulturni život Šibeni
ka, a isto tako od škole će koristi 
imati i cijela Hrvatska.

O  zanimljivoj i uspješnoj surad
nji s pučkom  klapom  >*Posejdon« 
s  kojima je uvježbala i na koncertu 
izvela nekoliko gregorijanskih ko
rala, govorila je profesorica Livlja
nić koja je pritom  istaknula kako je 
takav eksperim ent napravljen još 
sam o u Francuskoj. Prof. Mario 
P enzar sm atra kako bi ve ć o d  idu
će  godine u Šibenik trebalo d o 
vesti i polaznike iz drugih zem alja 
i tako školu internacionalizirati. 
P e n za r je također predložio, da

iduće godine u pro gram  bude uv
ršteno izvođenje orguljaških misa 
s Hvara na Nakićevim  orguljam a. 
Šibenski sam ostanski arhivi kriju 
m noštvo glazbenih i notnih materi
jala, rekao je Em in A rm a n o , d o 
davši kako bi u b uduće trebalo is
tražiti to  kulturno bogatstvo arhiva 
u Sv.' Frani, te sam ostanim a 
i crkvam a na V isovcu, Zlarinu, 
Krapnju i u Tisnu. Prof. A n đelko  
K lobučar istaknuo je kako se Ško
la kada je riječ o staroj glazbi osla
njala na europsku baštinu ali i na 
stvaralaštvo hrvatskih autora. L o v- 
ro Župan ović je predložio  osniva
nje orguljarske radionice koja bi 
u Šibeniku trebala raditi cijele g o 
dine, a M iljenko G rg ić  da se o rga
nizira natjecanje mladih orguljaša 
iz cijelog svijeta.

Sudionici okruglog stola uputili 
su  pohvale šibenskoj glazbenoj 
Školi Ivana Lukačića kao organiza
toru Orguljaške škole, te Božidaru 
G rg i. g lavnom  pokretaču i vodite
lju tog  projekta. M. LONČAR

VODICE

OIVORENA K N JEN C A I ČITAONICA
U Vodicama je otvorena Pučka 

knjižnica I čitaonica koja je smještena 
u zgradi Bažana, a za uređenje je vo- 
dička općina potrošila 60 tisuća nje
mačkih maraka. Knjižnica je osnovana 
još početkom godine, a proteklih mje
seci uređene su prostorije i sređen 
knjižni fond. Biblioteka trenutačno ima 
vrlo skroman broj knjiga, svega četiri 
tisuće, a većinu je dobila iz bivšeg Do
ma JN A . U želji da se knjižni fond po
veća upućen je i poziv VodiČanima da 
po jednu knjigu daruju Pučkoj knjižni
ci, a 10 tisuća kuna odobrilo je i Minis
tarstvo kulture za nabavu novih knjiga.

Pučka knjižnica i čitaonica u Vodi
cama otvorena je utorkom i četvrtkom 
prijepodne, a ostale dane, osim subo
te. radi poslijepodne. Uz osnovnu dje
latnost. izdavanje knjiga i mogućnosti 
čitanja časopisa i dnevnog tiska, u vo- 
dičkoj knjižnici bit će organizirana 
predavanja, tribine i drugi kulturni do
gađaji. M .L

(Snimio; V. Polić)

PISMA UREDNIŠTVU

« » Z A K 0!
Naš brodić s pentom polako je 

sjekao valove. Na moru burin, i ne 
baš toplo. Neobično za ovo doba. 
Kako se bližila jedanaesta ura, gu
bio je snagu svoje svježine i posta
jalo je sve toplije i sunce užeže ja
če.

Bordižavat ćemo malo, negdje 
pristati i okupati se. Uputili smo se 
kroz kanal prema Tvrđavi sv. Nikole 
u želji da pokažemo svojim prijate
ljima tu neobičnu fortifikaciju iz 16. 
stoljeća koja je služila kao obram
beni Štit s mora. Kasnije je služila 
kao zatvor. Mijenjala je tuđe gospo
dare stoljećima. Danas je samo na
ša i ničija druga!

Pristajemo. Ulaz u tvrđavu bez 
vrata i nitko je ne čuva. Znači može 
ući tko hoće i devastirati je kako 
želi. Na tvrđavi ostaci pokušaja re
noviranja, nešto se i radilo pa pre
stalo. Znaci su vidljivi da tvrđava 
već odavno boluje od zapuštenosti. 
Tek Joj snažni kamen odolijeva zu
bu vremena. Obišli smo u prizemlju 
ćelije, I hodali iz jedne u drugu kao 
kroz labirint. I u njima ostaci građe
vinskog nrmterijala, koji može svat
ko uzeti. Vjerojatno ga Je bilo i više 
pa se već dobro razvukao. Puno ot
padaka od coca-cole, pive, sokova, 
ostaci paljevine, valjda se u njima 
i roštilja. Nadam se da će se nova 
vlast sjetiti, ali ne Jednog dana. već 
što prije, i nastojati uz minimalne 
troškove vratiti joj dio povijesti, 
očistiti Je, i napraviti turistički ob
jekt za obilaženje s  jednim malim 
kutkom na tvrđavi za odmor i osvje- 
ženje. Postaviti čuvara, naplaćivati 
turistima, oni će je sigurno željeti 
vidjeti, pružiti Im ugo<tej dijela povf- 
jesti, i na panoima ili fotografijama 
pokazati kako Je nekada Izgledala. 
U stranim zemljama svaki se koma
dić povijesti koristi i pokazuje uz 
naplatu. Znamo da sada u oskudici 
novca ne možemo računati na veli
ke ambicije, ono što kažu: trista pa 
ništa! Ali s malo srca i ljubavi poka
žimo brigu a ona će nam uzvratiti. 
Učinimo to!

Vraćajući se natrag kroz kanal, 
htjeli smo se okupati i pristati u ko
ju valu, ali u svakoj puno smeća, 
razbijenih pidoća, najlon vrećica 
i svakakve ambalaže, pa smo radije 
pristali uz nepristupačno stijenje 
i okupali se. Tko  to radi? Pa mi sa
mi Šibenčani. Uništavamo božanski 
dar prirode, ostavljajući nemilos
rdno kao najgori barbari ružne tra
gove za sobom. Vidjela sam u stra
nim zemljama kako se ureduju pro
stori za izletnike i turiste. Skromno 
ali efikasno. Drveni stolovi razne 
veličine s klupama ili trupcima oko
lo, dvije daske i dovoljno, zaštićene 
premazom za drvo i obvezno kante 
za smeće, većeg obujma, one su 
čak od drveta, zabetonirane, u obli
ku bačve, unutra su obložene veli

kim crnim vrećama, prazne se svaki 
dan i stavljaju nove. Izletnici dolaze 
na piknik i za sobom ostavljaju sve 
čisto. Oku je to pružalo ugodnu sli
ku. Zar ne bismo i mi nešto slično 
mogli napraviti, počevši od naše 
jadne Jadrije i one još jedine preos
tale šumice za (građanske) kupače, 
pa do uvala pogodnih za pristajanje 
i kupanje. Ako ne možemo stolove 
barem postavimo kontejner, zabe
tonirajmo ga, obložimo ga crnom 
vrećom, pa neka naš komunalac 
barem jednom tjedno s brodićem 
koji bi mu osigurala Županija za vri
jeme sezone samo pokupi smeće.
I tako bi naš ŠIO barem upozora
vao svoje građane i razvijao im svi
jest i pobuđivao stid da ne ostavlja
ju prijavštinu za sobom, a ujedno 
i radost ponovnom dolasku svojoj 
Čistoj vali i plaži. Razmišljajući 
o tom problemu, teško mi pada po
misao, kako nismo u stanju posta
viti obični kontejner za otpad tamo 
gdje je zaista potrebno, a kada će
mo tek doći na stupanj da postavi
mo kontejnere za sortiranje otpa
da? Za početak barem učinimo ono 
najneophodnije. I na kraju smo 
svratili do naše drage Martinske. 
Kao da nas je dozivala negdje iz 
dubine, zakopanog skrovišta sjeća
nja. Izgradnjom Instituta »R. Boš- 
ković« za istraživanje mora, presta
lo je postojati i kup^ište. Htjeti smo 
se prošetati i evocirati drage uspo
mene. Kad tamo gdje je nekad bila 
plaža dočekao nas je pravi mali de
ponij smeća, još malo i postat će 
Bikarac 2. Sad bi institut mogao 
dobiti novi naziv: institut za istraži
vanje otpada! Sjećanja su izvirala 
poput lijepih razglednica. Stara pi- 
nica, brodić našeg kapetana Slavke 
koja nas Je neumorno prevažala. 
Čekale su nas bistre vale, sjećam 
se kako smo se utrkivali da uhvati
mo što bolji borić i hladovinu i vje
šali odjeću, a dolje su nas čekale 
čiste v ^ e  i bistro more. Čak je i naš 
kapetan Siavka znala platiti čovjeka 
da očisti Martinsku prije sezone, 
jer je i njoj bilo u interesu da privu
če što više kupača. A  danas? Go
tovo da nemamo plaže gdje se ne 
kupamo i odmaramo u vlastitom 
smeću. Za ovo ljeto je sve već kas
no, jer nama treba uvijek puno vre
mena da se razbudimo. Ja se nadam 

da ćemo mi građani zajedno 
s našim čelnicima, za iduću godinu 
uložiti više truda i volje da sve to 
drugačije izgleda. Zamišljam, kad 
proradi kolektor za pročišćavanje 
luke, kako će opet oživjeti naše va
le s druge strane. Tada ćemo s po
nosom reći kako čuvamo naše mo
re. taj božanski dar prirode. Probu
dimo ljubav u sebi i sačuvajmo tu 
našu jedinu nam grudu. Zato SOS 
za EK O I zrinka BORAŠ

ŽUPANIJSKI VREMEPLOV: RUJAN 1966. GODINE

M UTI U SE NA SASTANOM A PRAZNA SUM A?
» O  nevjerlcama I sum njam a u 

pojedine ljude Ili organe ne mislimo 
ovom  zgodom  pisati, aili ćem o nekl- 

^  ma ipak postaviti pitanje: otkud im 
pravo da još prije prvog sastanka 
novoizabranog O pćinskog komiteta 
posumnjaju u to da će on raditi 
Ispravno? Otkud lm pravo da po
sum njaju u Kom isiju  O pćinsko g 
komiteta već na početku njena rada 
i dok još radi, I slično. I ne znači li 
to stvaranje izvjesne atmosfere u 
gradu koja bi A N  M AS podržavala 

 ̂ ono što u ovom  trenutku nitko ne 
že li.« Tako u članku »Bržeboljekovići i 
r^ o it  mase« rezonira Jo s ip  Grbelja u 
»šibenskom listu« od 7. rujna 1966. 
godine. U okviru društvenopolitičke 
rubrike, a u povodu praznika Dana 
mornarice, kapetan fregate Valentin 
Perković štampa uvodnik u kojemu 
Čitamo i sljedeće: »i kada danas ljud
ska misao uz tehnička dostignuća os
vaja međunarodne prostore, koji se ne 

 ̂ mogu mjeriti ni miljama ni godinama, 
pripadnici Ratne m ornarice I po 
morstva prerastaju međunacionalne i 
međudržavne granice i poštuju Rad I

Čovjeka -  Partiju i Vrhovnog koman
danta«. Izvještaj sa zajedničkog plenu- 
rra O pćinsko g odbora Socija lll- 
stičkog saveza i Općinskog sindikal
nog vijeća na kojemu se raspravljalo 
0 materijalnom položaju šibenskog 
školstva potpisuje Đ uro  Bećir i kon
statira da je »u posljednje tri godine za 
rješavanje prostornog problema šiben
skih škola uloženo više od 170 milijuna 
starih dinara, ali to ni izdaleka nije bilo 
dovoljno da se uklone mnogobrojne 
teškoće«. O  tome da u nekim poduzeći
ma 0 0  Saveza komunista (Medicinski 
centar, Rivijera) ne uspijevaju okupiti 
kvorum, premda se trebalo raspravljati 
0 sprovođenju odluka IV. plenuma C K  
Saveza komunista Jugoslavije, piše 
JoŠko Čelar. Tu  je i zanimljiv napis 
pod naslovom »Usklađivanje mišljenja« 
u kojemu Opservator (zapravo -  Boris 
Kale) piše, među ostalim, i ovo: »Sas
tanci nisu mlaćenje prazne slame, kako 
to neki misle. Ali, točno je to da na njima 
neki pojedinci mlate praznu slamu.« U 
komentaru pod naslovom »N e  tražimo 
skalpele« Đ uro  Bećir, piše: »S ve  dev
ijacije o kojima se govori i na koje se

s manje ili više prava ukazuje nisu 
izrasle preko noći. one su ukorijenjene 
dugim nizom godina, pa -  Z B O G  T O G A  
Š T O  SM O  MIMO N JIH  PROLAZILI 
Č U K E  I UVLAČILI S E  U S V O JU  
O P O R T U N IS T IČ K U  L J U Š T U R U  - 
treba da postanemo bar sada tjudksi 
hrabri i da kažemo što je to što ne vajla. 
Pri tom neprestano treba imati na umu 
da JE  JE D IN O  K O N S TR U K TIV N A , 
ZD R A V A  KRITIKA, A  D R U G O  KR ITIZ- 
E R S TV O  K O JE  M O ŽE V U Ć I KORI
JE N JE  I IZ O N O G A  Š T O  J E  JO Š  
O S T A L O  N A ZD R A V O M  TK IV U  
N A Š E G  D R U Š TV A «.

Privredna rubrika »Šibenskog lis
ta« na najistaknutijem mjestu donosi 
članak »Revizija mirovina« tadašnjeg 
stalnog vanjskog suradnika spomenu
tog glasila Iva Ramljak, dok Joško 
Čelar, perom i kamerom, kazuje kako 
to živi i radi kolektiv poduzeća »R eviz
ija«. Na izradi odježe radi tridesetak 
radnika, a »obavljaju se I ostale kro
jačke usluge građanstvu i radnim or
ganizacijama«. Od privredne reforme - 
naglašavaju u poduzeću - napredak je 
očit. Upravo ovih dana pozajmljeno je

deset strojeva od poduzeća »Ju g o - 
plastika« iz Splita. Na njima će raditi 
20 novih radnika, koje će poduzeće 
primiti u ovome razdoblju. U prodaji 
vlastitih proizvoda zabilježen je porast 
od 30 posto. To  je realizirano u pro
davaonicama poduzeća u Šibeniku, 
Kninu I Zadru. Budući da je turistička 
sezona pri kraju novinar je, u okviru 
rubrike »Gosti o nama«, razgovarao sa 
nekim posjetiocima Šibenske rivijere 
(bili su to Zoran Bratić, Zvezdana 
Roznać I Hlnko Alaqa). Tu  je i novi 
vozni red ustanove » ^ le n i la «  iz ko
jega saznajemo da »brodovi prevoze 
na kupališta svakog sata od 7 do 21 
sat. Izletnička pruga do Murtera u 
»pogonu« je ponedjeljkom, srijedom i 
subotom. Izletnička pruga do Visovca 
ide svaki dan u 9.30, odnosno 13.30 
sati. Posebno je uočljiva fotoreportaža 
pod naslovom »N a izmaku sezone« 
koju potpisuje Jo s ip  Čelar.

U kulturnoj rubrici »šibenskog lis
ta« nailazimo na članak Dure Bećlra iz 
kojega saznajemo da je u prostorijama 
Turističkog saveza opdne Šibenik 
otvorena izložba trinaest likovnjaka 
(Koraljka Ad um , Mtlan GaiparovIĆ.

Vera Gendić, Jozefina Kovačić, Maja 
Mašek, Slavko Ju rić , Šarlota 
Puhovski, Marija Putra, Zlata Radsj, 
Pero Rosić, Marijan Sabo, Salvaro 
Hanibal-Hani i Stella Skopal) koji su 
izložili sedamdesetak eksponata 
rađenih u drvu, metalu i tekstilu. Tu je 
i ovsrt na vodič za maturante što ga je 
pod naslovom »Izbor studija« napisao 
M. Rotar. Pročitati smo i noticu koja 
govori da je Centar za kulturu i Festival 
djeteta raspisao natječaj za upis u 
lutkarsku, pionirsku i omladinsku 
scenu za odrasle. Nikola Pulić nastav
lja objavljivati svoj putopis »Krkom 
uzvodno«, dok Jo s ip  Grbelja ima 
razgovor s Matom Reljom koji veli: 
»Proučavam Tljardovićev opus. Volio 
bih snimiti jedan muzički film o ovome 
našem mediteranskom podruju. Bio bi 
te prvi film takve vrste, pa je zadatak 
veoma težak. Međutim, najmilije bi mi 
bilo da snimim dokumentarac o Šibe
niku«. Međutim, najmilije bi mi bilo da 
snimim dokumentarac o Šibeniku. Uz 
to Jo š k o  Čelar tiska reportažu Glavni 
momak i njegov podvig. J .  VESELiĆ 

fNaafav(ja se;



Jo li, nakon poraza u susreti 
ma s »Croatiom « i »Hajdu 
kom«, MNK »Šibenik« is> 
punio kvotu poraza u ovoj 

nogometno] sezoni? To  je, 
gotovo kao tvrdnju, izrekao 
Zeljko Maretić, a s tom se prog> 
nozom izgleda, slažu mnogi iz 
prvoligaškoga pogona na 
Subićevcu. Osnaženi bodom 
koji su donijeli iz Rijeke, nakon 
susreta na Kantridi 1. rujna, 
čitav su ^edan trajale pripreme 
za susret s »Mladosti«, 8. rujna. 
Nakon što je prebrođen najteži 
dio natjecanja, pobjeda nad 
»MladoŠću« postavljena je kao 
imperativ, iako nakon riječkog 
boda nema trijumfalizma. 
Naprotiv.

—  Ne bi bilo dobro uljuljati 
se nakon utakmice s »Rijekom« 
• bio je odlučan Stipe Plenča, 
direktor H N K »Šibenik«. Pored 
osvojenog boda, koji je poglavito 
vratio samopouzdanje i vjeru u 
igru šibenskim nogometnim pr
voligašima, susret na Kantridi 
pokazao je koje sve slabosti igre 
»modrih« treba Izbjeći i što još 
treba »brusiti« za čvrstoću kval
itete ubuduće. Kako napominje 
Plenča, potvrdilo se da je »Šibe
nik« momčad u stvaranju i 
očekivati je da će iz nedjelje u 
nedjelju pokazivati sve bolju

H N K  »Š IB EN IK « N A K O N  SUSRETA U  RIJECI

i n i  i n  II i i H
K o n v  iMUDOSIk

Punat osvolen na Kantridi vratio  /e 
u Igru m eđu šibenskim crvenim a za  
m oć obećao dr. Franjo Tuđm an 
Hrvatske

igru, iako će selekcija momčadi 
biti dugotrajan proces, sve dok 
se ne stvori kvalitetan kostur.

»M odri« Što prije trebaju 
učvrstiti igru s dobrim »špic- 
igračem«, čiji se nedostatak 
posebno ističe na domaćem

terenu. U vodstvu kluba na 
»Šubitevcu« najavljuju da će 
vrlo uskoro popuniti gorući ne
dostatak u momčadi, ali se ne 
žele upuštati u nagađanja i pri
jevremene izjave.

—  Ime ćemo objaviti kada 
ugovor bude potpisan -  govori 
Plenča, uz ogradu da je klub u 
teškim materijalnim prilikama, a 
i ponuda igraća nije takva da se 
mogu pronaći atraktivna rješe
nja.

Za trenera Vinka Begovića, 
utakmica u Rijeci bila je doka
zom da Šibenčani mogu igrati 
taktički izvrsno i disciplinirano. - 
Oscilacija će još biti, to moramo 
očekivati -  govori Begović ne 
krijući zadovoljstvo što su 
njegovo mišljenje potvrdili u 
svojim izvještajima I mnogi novi
nari. Međutim, bod donesen sa 
Kantride neće imati vrijednosti 
ne materijalizira ti se pobjedom 
nad »Mladosti«, uvjeren je Be
gović, koji ne dopušta pretjer
ano oduševljavanje povoljnim

ishodom u Rijeci. Ovaj tjedan 
inače, pripreme na šubićevcu 
za ogledanje s »Mladosti« odv
ijala su se kao da je posrijedi 
susret s »Hajdukom« ili »Croati
om «. Na putu do epiteta »oz
biljnije« nogometne momčadi 
potrebno je osigurati kontinuitet 
rezultata i to će, tvrdi Begović 
biti pravilo i ubuduće, bez obzira 
na snagu protivnika.

No, pored stvaranja 
momčadi ujednačene kvalitete i 
dobrih rezultata, orijentacija klu
ba je i na osiguranju igračkih 
kadrova za budućnost. U vre
menima obilježenim stalnim 
novčanim teškoćama to neće 
biti jednostavno. Zbog prisilne 
štednje na Šubićevcu nisu pop
unjena niti sva radna mjesta 
uobičajena u svim nogometnim 
klubovima, pa u tim prilikama, 
kao dobar »vjetar u leđa« stiže 
obećanje dr. Franje Tuđmana 
da će se šibenskom nogometu 
pomoći iz državnog vrha.

B.P.

NOeOMBTAŠt DRNIŠKOG DOŠK-a 
U  OČEKIVANJU ODLUKE HNS-a

PODVORNICA U STANJU 
PRIPRAVNOSTI

Nakon što su ŽNS i MŽNO Dalmacije podržali zahtjev Dmišana 
da se Druga nogometna liga —  skupina jug, proširi za još jednog 
člana, drniškog DOšK-a, na Podvomici je sve u očekivanju. Marljivo 
trenira I priprema se 25 nogometaša koji su odigrali i jednu pri
premnu prijateljsku utakmicu s drugoligašem, kninskom »Dinarom« 
i pobijedili s 2:0. Uzvratni susret, zbog vremenskih nepogoda nije 
održan. R T .

DVA M EĐ UN ARO D N A M AĆEVAtAĆKA TURNIRA U  R O G O ZN IC I

»dTIRI VELIKANA« IDU DAUE
U Rogoznici sredinom 

rujna, točnije 14. i 15. 
mačevalački klub 

»Galeb-Grafoplast« 
organizira dva međunarodna 
turnira: »Kup Rogoznice« flo- 
ret za dame u kadetskoj i juni
orskoj konkurenciji, te turnir 
»Četiri velikana hrvatske sab
lje« za muškarce u konkuren
ciji za mlađe kadete i seniore, 
iako se turnir »Četiri velikana« 
održavao i tijekom Domovin
skog rata ove je godine prvi 
put međunarodni i prema rije
čima predsjednika kluba Ante 
Mijalića, očekuju se natjeca
telji iz Austrije, češke. Slove
nije, Slovačke, Mađarske, Po
ljske, Makedonije i Italije. U p 
ravo zbog toga u mačevalač- 
koj dvorani užurbano se ure
đuju sanitarni Čvor i svlačioni
ce, Što financira šibenska žu
panija i Općina Primošten.

Ako se uspije realizirati 
sve ovo Što je zamišljeno bit 
će to uspjeh kako za M K »G a 
leb« tako i za čitav šport u Žu
paniji. Ovakve manifestacije 
imaju i veliki promidžbeni uči
nak za turizam —  kaže pred
sjednik kluba Ante Mljalić, 
i dodaje kako su pokrovitelji

Rogozniea b i trebala postati središtem ljetnih maeevalae- 
klh škola. To b i pridonijelo  / razvoju turizm a u tom  kraju. 
N a  ovogodišnjem  m aževalaikom  turniru »Č etiri velika
n a «, u Rogozniel očekujemo goste Iz Austrije, Češke, Slo
venije, Slovačke, M ađarske, Poljske, M akedonije / Italije, 
najavljuje predsjednik kluba »G aleb-G rafoplasta« Ante
M ljalić
ovih turnira Županija, Općina 
i Općinska turistička zajedni
ca. a popunu opreme financi
rao je stalni sponzor »Grafop- 
last« Zagreb.

Za trenera MK »G aleb- 
-Grafoplast« Andreasa Bes- 
zedesa ovaj turnir u sablji 
oduvijek je bio imperativ, jer 
je sebi stavio u zadatak da 
ponovno oživi sablju u hrvat
skom mačevanju, lako sablja 
ima tradiciju, u odnosu na flo- 
ret i mač u mačevalačkim je 
centrima, Zagrebu i Splitu, za
postavljena. Trener Beszedes 
u svakom razgovoru ističe 
njenu atraktivnost, a činjenicu 
da je još daleke 1874. godine 
osnivanjem Hrvatskog sokola 
počela poduka u športskom 
mačevanju sabljom.

Dvadesetih I tridestih go^ 
dina ovog stoljeća mačeva
lačkim borilištima vladali su 
sabljaši, braća Krešo i Branko 
Tretinjak, Pavao Mladen Pin- 
tarić i Milivoje Radović u čiju 
se čast i održava ovaj turnir 
u Rogozniel. Valja napomenu
ti da je u to doba kralj floreta 
bio Ivan Vladimir Mažuranić 
u čiju čast se već dugi niz go
dina u Zagrebu održava m e- 
morijalni turnir.

Upravo zbog sablje trener 
Andreas Beszedes pozvan je 
od vodstva kluba »Rudolf 
Cvetko« iz Veienja u Sloveniju 
gdje je održao petnaestod
nevni trening u športskom 
centru na Rogli (1570 metara 
nadmorske visine). O  tom tre
ningu u Sloveniji on kaže:

—  U Sloveniji kao u Hrvatskoj 
sablja je u podređenom polo
žaju u odnosu na floret i mač. 
Marijan Salobir, trener kluba 
iz Veienja, pozvao me da 
s njegovim učenicima održim 
trening. S  gospodinom Salo- 
birom i njegova dva pomoćni
ka trenirao sam njegove uče
nike po pet sati dnevno. Ujut
ro sablju, a popodne floret. 
Ova suradnja će se nastaviti 
jer smo dogovorili da ubudu
će slovenski mačevaoci tije
kom ljeta dolaze na trening 
u Rogoznicu. Tako počinjemo 
realizirati ideju da Rogozniea 
postane centar ljetnih mače- 
valačklh škola, što u svakom 
slučaju ima osim za Šport 
i mačevanje i veliku važnost 
za turizam ovog kraja.

Vadrana STOČIĆ

M ALO N O G O M ETN E ČAROLIJE 
TURNIRA U  CRNICI

CRNIČANI BOUI 
OD SPUĆANA

Crnica —  Foto A . Stojan____________4:3
Treći malonogometni turnir Crnica 96. privukao je ove godi

ne pozornost javnosti svojom vrlo visokom kvalitetom. Na turni
ru je sudjelovalo devetnaest ponajboljih momčadi iz naše i dru
gih dalmatinskih županija, pa tako i mom čad »Foto Ante Stoja- 
na« iz Splita, jedna od najboljih ekipa malog nogometa u Hrvat
skoj. Nagradni fond od 15.000 kuna. bio je —  Čini se —  presu
dan da i najbolje ekipe iz Dalmacije sudjeluju na ovom, sada 
već tradicionalnom turniru. Tribine športskog centra »Ljubica«, 
bile su pune tijekom čitavog turnira, ali pretijesne za sve koji su 
u srijedu na večer poželjeli pogledati završni susret između 
momčadi »C rnice« i »Foto Ante Stojana«. Pobjednik trećeg m a- 
lonogometnog turnira Crnica 96. jest ekipa »Crnica«. Pobijediti 
su Splićane rezultatom 4:3. Za ekipu »Crnica« igrao je i progla
šen najboljim igračem Tino Jelovčić, jedan od najboljih igrača 
malog nogometa u Hrvatskoj. U momčadi »Foto Ante Stojan« 
igralo je više hrvatskih reprezentativaca, pravih majstora te igre 
koja iz godine u godinu dobiva sve više na popularnosti. Zato 
i nije bilo čudno što je turnir u Crnici pratilo v i ^  gledatelja ne
go što ih bude za odigravanja prvoligaških utakmica velikog no
gometa na šubićevcu. Zanimljivo je naglasiti da momčadi koje 
su ispale u prvim susretima, nisu bile puno slabije, jer su goto
vo u pravilu sve uted^mice završavale vrlo tijesnim rezultatima 
I uvijek uzbudljivim završnicama. Nadati se je da će ljudi iz O r
ganizacijskog odbora malonogometnog turnira u Crnici, uspjeti 
zadržati dostignutu kvalitetu i u Idućim godinama te tako ovaj 
turnir pretvoriti u festival malonogometnih Čarolija, koji će pri
vući još više gledatelja i sponzora. D. P ESIĆ

USPJEH ŠIBENČANA U  ZAGREBU

»IDEMO DAUE« IDU DAUE
Na mastersu »Streetball Challengera Hrvatske 1996.«, što je od

ržan na stadionu u Maksimiru u Zagrebu, naslov najboljeg hrvat
skog haklera u kategoriji od 16 do 20 godina osvojili su momci iz 
šibenske ekipe »Idemo dalje«. Oni su pobijedili lanjske prvake 
i svjetske viceprvake. Bio je to drugi poraz »Zri-športa« otkako je 
streetballa u Hrvatskoj, jer su do sada izgubili samo u finalu pro
šlog svjetskog prvenstva u Barceloni.

Ekipa šibenskog »Idemo dalje- plasirala se na ovogodišnje 
prvenstvo streetballa od 21. do 22. rujna u Budimpeštu, a ovu us
pješnu momčad sačinjavaju Krešimir Baranović, Boris Marušić, Da- 
mir Grbić i Joško Krička. R T .

BEZ PREDAHA Z A  ŠIBENSKE BICIKUSTE

POCRNJA U AUSTRIJI
Šime Poemja, favorit među šibenskim biciklistima, ovoga tjedna 

kao član hrvatske reprezentacije vozi Međunarodnu utrku u Austri
ji. Voze se četiri etape tijekom četiri dana, a njegovi klupski kolege 
iz BK »Šibenik« u nedjelju, 8. rujna odlaze na tradicionalnu Veliku 
nagradu Zaprešića.

Protekle nedjelje, na Velikoj nagradi Koprivnice, Poemja i drugi 
šibenski senior. Marin Kučinić, osvojili su 2. odnosno 5. mjesto. 
Vozilo se 102 kilometra po jakome pljusku, a dva kilometra prije ci
lja trebalo je  savladati teški uspon koji nije iznenadio dobro pri
premljene Šibenčane. (bp)

U K R A T K O  I Z  Š P O R T A

Pobjeda »Solarisa«
U 6. kolu prvenstva Druga boćarska liga srednja Dalmacija, boća- 

ri šibenskog »Solarisa« na startu drugog dijela prvenstva pobijedili 
su u gostima. U Omišu su svladali »Gorčina« rezultatom 14:8 i s tom 
pobjedom nalaza sa na drugom mjestu, sa 19 bodova, iza prvoplasl- 
rana ekipa Metkovića koja Ima 21 bod. U sljedećem kolu »Solaris« se 
sastaje s ekipom Cavtata koju doćekuju na svom zogu na Šubićevcu.

Uspjeh »Slobodne plovidbe«
U 8. kolu prvenstva Treće boćarska lige srednje Dalmacije, boćari 

šibenske »Slobodne plovidbe« postigli su veliki uspjeh. Na gostova
nju u Komiži pobijedili su vodeću Komižu sa 10:8, dok je zadarski »Bi
li brlg« poražen u Splitu od domaćina »Poštara« sa 10:8. U ostala dva 
susreta pobjede su postigli domaćini Nakilce protiv Paga također sa 
10:8, dok je splitsko »Zdravstvo« sa 12:6 bilo bolje od Omlala. Poslije 
ovog kola u vodstvu se nalaze Komiža 1 Slobodna plovidba sa po 18 
bodova, a slijede BIH brlg sa 15, Poštar I Nakilce po 12 Rd.

Solaris četvrti
Na devetom međunarodnom vaterpolskom turniru »Mali medo«, 

što je održan na ŠalatI u Zagrebu, sudjelovali su mladi vaterpolisti ši
benskog »Solarisa« I postigli veliki uspjeh. Oni su u svojoj skupini 
pobijedili riječki »Burin« isis, zagrebečku »Salatu« 7:0 (susret preki
nut radi kiše). Zatim su pobijedili zagrebačku »Mladost« sa 12:2 
I u svojoj grupi osvojili prvo mjesto sa 6 bodova. Međutim, u razlgra- 
vanju poraženi su od zagrebačkog »Medveščaka« sa 12:9, a u borbi 
za treće mjesto poraženi su od zagrebačke »Mladosti« sa 6:3. Ovim 
plasmanom više su nego zadovoljni. R.T.



ŽUPANIJSKI POSTUER

Demokratični
•  Zaito )• nai uvažani gos
podin Markov da svom tovaru 
Im aĐORĐE?

Grupa znatiželjnih. Kornatska 6 
—  Teško je  precizno odgovori- 
ti. ali je  jedno sigurno da se 
beštijan ne daju ljudska imena.

•  Bilo ml Ja straino čitati niki- 
dan u novinan kako ća sa TLM 
nasukati. Raci ml Ima 11 kakvi 
izglada da uplovi u mirna vo
da. Zadavljeni, Trg slobode b.b. 
—  Teško se upuštati u  pro gno 
zu. ali jedno je  sigurno da će di- 
ja posade na BIRO . a dija i  dalje 
teško ploviti iz  miseca u misec.

•  Ota Ja sa REMONTOM, vać 
dugo nišan čuja ita sa a njima 
daiava?

Otpisani, Narodnog preporoda 
5

—  Na um oru je  i  jo š  se ne zna 
kad će odapeti. A k o  budeš na
vraća donesi koje pelene, nije 
bitno koje su  marke.

• Kako rijašitl slučaj MAR- 
KOV-ĆUZELA PAPATA?

Grupa udarnika. Trg državnog 
blagostanja 1

—  O brnuto  proporcionalno šta 
znaći sada neka Ćuzela prova  
ka grobar pa onda ka smetlar 
makar do  lokalnih izbora.

•  Sto mislli kad ča doči do 
pomirba Izmađu FUNCUTA 
I POLICUE?

Znatiželjni, M.Z., Perković 
—  Kad se utvrdi na čiji je  m ig  
ušla TO R C ID A  bit će lakše p ro 
gnozirati. Sve ovisi je  li ima nao
čale ovi šta je  da m ig za  TO R C I-  
DU.

•  U kojoj ča ligi Igrati DOŠK 
ovu godinu?

Smiljan, Pokislog perja 4 
Č i  O D A KTo jo š  ne znaju R E U h  

zajedno.

•  dto znači sanjati EVU sa 
smokvinim listom na pradnjoj 
strani?

Sritnik, Ravnopravnog uzdaha 3 
-  P o  m ojim A S T R O L O Š K IM  
saznanjima siguran sam  da ćeš  
i  danas oprati suđe.

DEMO— KRATUS

m  me diraj lava dok apa- 
^ 6 #  vao, mudra ja  liraka. 
m m K o g a  aml dirati kad 

aa probudi? Nitko! 
Možda ova/ ita  ja  Izmlallja 
ovu tzraku. Probudlja aa naš 
ražinakl lav. Izglada da ja 
mobilno atanja. Brod plovi 
naalgumo, jadino ja  atgumo 
da plovi p o d  HEP-ovom  za- 
atavom.

Na zna aa ja  II dl udrlja pa  
aa moža očekivati da bi m o
ga, na daj Bože, propliat. 
Nača biti lako ijo r  Pari kor
milariti, a gotovo aan alguran 
d a je  najteža ovima aa tlauču 
kuna ploviti elll mlaac. Bilo 
bi mudro kad b i aa mlaac 
akratlja na pola III plača dig
la za duplo.

Gradonačelnik Ante Šu- 
puk ja  puno zadovoljan TRA
JE K TN O M  LU K O M  I tvrdi ka
ko ja  to pun pogodak. Štova
ni gradonačelnik najavljuje 
uakoro cijevi Iz  auajadna 
Slovenija za gradakl kolek
tor. latina ja  da ča kolektori 
pozobati 25 mlljuna DEM, ali 
čamo zato Imati člatu obalu. 
Na triba kukati, triba raditi 
kako bi I  naša županija dobi
la kolektora, ka* da au naš! 
auajadi bolji od  naa.

VODOPRIVREDA ja  prva 
akočlla u  pom oć oko Izgrad
nja kolektora, a šta au nam 
računi o d  voda taka veći na
ma vaza. Na triba bit altnl- 
čav.

Mora aan opat akočitl do 
Murtara I  pronaći uvažanog 
zaatupnika Markova. Naj
hrabriji Intervju koji aan Ika
da pročita. Bilo ja  tužno alu- 
šatl uvažanog Markova I  nje
g o v  križni p u t K a ’ grobar aa 
pokaza dobar I  tvrdi odgo-

KOME TO 
TAMO 

(NE)SMETA 
TRAVA?

U  sre d iitu  Krešim irova grada ulice su Čistije. Lijepo Što se netko dosjetio kako ih treba 
prati, pogotovu ljeti. N o, t u z  tu gradsku pozitivnu prom jenu, opet nešto ne štima. Naime, 
sada se šetajući gradskim  ulicama, rjeđe m ožete spotaknuti o  sm eće, ali zato m ožete 
—  upasti u travu. I tako, polako, ali sigurno, raste trava zelena na maloj loži, pa čak I po  zi
dovim a crkve sv. Ivana. T o  vam  je kod one lijepe palače čije je preuređenje stajalo više od 
milijun maraka. Ma, nek raste trava zelena, kad nije pretekla marka više da b i se fugirale 
ploče i uredio trg ispred palače Draganičl j .K .

(Snknk): V POUC)

vomo kako mu ni jadan po
kojnik nije utaka. Pribačan ja  
u amatlara. Puka ja  Ž U U .  
OdluČlja ja  pomaati komu- 
nlata I nije uaplja, ja r au to 
mlato ubrzo ukinlll. Požurija 
ja ka* vozač kako bi aa šta 
brža odvaza do SABO RA III 
kako to naš uvažan! kaže 
TVO R N ICE ZAKONA. Kaza 
aan uvaženom kako ja  Rajko 
ljut ka feferon. Na rad! aa
0 Rajku. TI znaš da amo ja
1 Rajko u dobrim odnoalma, 
I održavamo vrlo konatruktlv- 
na raaprava. Rad! aa jadrroa- 
tavno o mojim pradizbomim  
obećanjima. Ja  aan ljudima 
obeća da ču ava bivša direk
tora aklnltl, a  kako // na 
ovom području nama nago 
jadan / taj jadan ja  m oj prija
telj Rajko ja  nlaan kriv. Ova
ko ja  objašnjava naš uvažan!

Markov. U  Vodicama potraa 
nitko na apominja. Cllo mla
to aa pritvorilo u velikog hu- 
manltarca. Najprije au otvori
li Školu baluna, a onda puno 
humanitarni utakmica kako 
bi u školu ušlo Šta viša kuna. 
Poaaban poklon za školu ba
luna pripremaju Tribunjcl.

U  Drnišu ava aa zna oalm 
šta aa na zna u kojoj ča ligi 
Igrati DOŠK. U  Skradlrtu 
I ovu šatamanu ja  puno živo. 
Jadni au zaaukall rukava ka
ko bi aljali povrća, a drug! aa 
pripremaju za avačanu ajad- 
nlcu G R AD SKO G  VUEĆA uo
či M A LE GOSPE. Za počaa- 
nog građanina grada Skradi
na bit ča proglašena goapo- 
đa Daljac.

ČlatI pravaši au najavili 
da ča avoja radova očIatM  
od komunlata, kako ovaj do

datak mčlata* na bi bila far- 
aa. Mora aan upitati člata 
pravaša zašto au dinoaauri 
Izumrli? Slegli au ramenima. 
Ubrzo amo zaključili kako au 
dinoaauri Izumrli zato ita  
P O LTR O N ! nlau uČIII gmizati, 
nago au atalno trčati.

Iz  Športa najaktualniji ja 
balun. Mali balun aa privodi 
kraju šta aa turnira ič a  aa- 
mo šta jo š čekamo završe
tak C R N IC E 96. Veliki balun 
ja  završlja trača kolo / naš! 
au uaplll uzeti prvi bod I to 
na uvik neugodnoj Kantridl. 
Odma amo otišli za jadno 
mlato na tablici. Mamo viša 
zadnji nago pridzadnji. Nao
ko nije neki pomak, ali znači 
puno. Sad zločaati jezici na
ča vikati kako amo u avamu 
zadnji
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OGLASI
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■Aiijia T a m r

Rat je završen, ali
u bivšim je ratnim zonama u Hrvatskoj, .ponajviše uz bivše linije bojišnice

ostalo više od 3 000 000 (tri milijuna) mina!

označen

eliki broj minskih polja je otkriven i

r  različitim znakovima 

upozoravaju na opasnost.

Većina mina je skrivena i teško ih je uočiti.

Postavljene su ispod zemlje, uz puteve, mostove, 

nadzorne točke i u napuštenim nastambama. Sva područja 

od vojne važnosti su minirana - polja, šume, vinogradi i obale 

rijeka. Civilni objekti, kao što su kuće, polja i gospodarske zgrade 

također su minirani. Najveća prijetnja je milijun mina za koje 

se ne zna gdje su postavljene.

M<NE MIN£

Hrvatski Crveni križ i Međunarodni 

odbor Crvenog križa žele Vas upozoriti: 

Ne čuvajte mine u kući kao suvenire. 

Ne putujte nesigurnim područjima. 

Ne približavajte se i  ne dodirujte mine ili 

druge sumnjive predmete. 

•  Ako uočite minu, stanite i  pažljivo se vratite

putem kojim ste došli. 

Zapamtite minirano područje i  obavijestite policiju 

il i Civilnu zaštitu ~ telehn: 985.

Preživjeli ste rat —  preživite mir. 
Čuvajte mina!

■»im s u ||; n  | »[|;n  f . i u n ™ i r

MALI OGLASNIK tel. 35- ?!T1
VELIKA obitel} hitno traži stan III kuću. Javiti ta na talafon 
22-601.
PRODAJEM dva građavlnaka tarana od 500 I 700 ćatvomih 
matara u Blllcama StubalJ blizu mora, struja, voda I talafon 
blizu tarana. put osiguran, dokumanti uradni. Talafon 28-722.
UDOVAC 60/175/78 situiran, svastran, vitalan, voli mora, mo- 
ža I život na otoku, ovim putam žali upoznati normalnu, slo
bodnu žansku osobu do 57 godina života. Talafon 022/26-128 
u vaćam|lm satima.

ZAVO D ZA ZA PO ŠLJA V A N JE

SLOBODNA RADNA MJESTA
ODVJETNIK ZORAVKO IVIĆ 
ŠIBENIK. A. Šupuka U
—  ODVJETNIČKI VJEŽBENIK 
1 izvrSitel], pravni f^ultet 
ROK OGLASA: 7. 9. 1996.

ŽUPANUA ŠIBENSKA  
ŽUPAN. URED ZA TURIZAM  
ŠIBENIK. TR G  P. Šubića I, 2
—  TURISTIČKI INSPEKTOR 
1 izvrš. neodređeno vrijeme

—  TURISTIČKI INSPEKTOR 
U DRNIŠU
1 izvršitelj neodređeno vrijeme, 
VII. stupanj pravnog, ekonom
skog, turističkog ili drugog odgo
varajućeg smjera, položen stručni 
ispit
ROK OGLASA: 17. 9. 1996.

POVIJESNI ARHIV ZADAR  
R. BOŠKOVIČA bb
—  V O D ITE U  SABIRNOG C EN 
TRA
ŠIBENIK
1 izvršitelj, neodređeno vrijeme 
VII. stupanj društvenog smjera, 
položen stručni ispit 
ROK OGLASA; 11. 9. 1996.

GRAĐANA »FAUSTDRUŠTVO  
VRANČIĆ- 
ŠIBENIK
—  TAJNIK
1 izvršitelj, neodređeno vrijeme, 
SSS znanje engleskog jezika, 36 
mjeseci radnog iskustva 
ROK OGLASA: 11. 9. 1996.

PODUZEĆE »F IT - ŠIBENIK 
P. GRUBIŠIĆA 1/1
-  ZAŠTITAR
10 izvršitelja, neodređeno Mjerne, 
osnovna ili srednja škola 
ROK OGLASA; 19. 9. 1996.

»LAVĆEVIĆ« ŠIBENIK, d.o.o. 
za graditeljstvo 
—  VOZAČ
1 izvršitelj, određeno vrijeme, KV 
vozač
ROK OGLASA; 12. 9. 1996.

MINISTARSTVO FINANCIJA  
CARINSKA UPRAVA 
CARINARNICA ŠIBENIK 
CARINARNICA ŠIBENIK, C l,  LU
KA ŠIBENIK

-  SAVJETNIK ZA PRUAM CA
RINSKE DOKUM ENTACUE I CA
RINJENJE
1 izvršitelj neodređeno vrijeme, 
VSS ekonomski, pravni, tehnički 
fakultet. 5. god. radnog iskustva, 
položen stručni ispit

-  CARINIK II. VRSTE ZVANJA
2 izvršitelja, neodređeno vrijeme, 
VŠS ekonomskog, pravnog ili teh
ničkog smjera, položen stručni is
pit. 5 godina radnog iskush«

-  CARINIK III. VRSTE ZVANJA
2 izvršitelja, neodređeno vrijeme. 
IV. stup. ekonomske, tehničke, 
upravne ili opće struke, položen 
stručni ispit. 5 godina radnog sta
ža

-  CARINSKI O O JE U A K  POŠTA 
ŠIBENIK

-  V O D ITE U  O O JE U K A  -  SAV
JETNIK
1 Izvršitelj, neodređeno vrijeme, 
VSS ekonomski, pravni, tehnički 
fakultet, položen stručni ispit, 
5 god. radnog iskustva

ROK OGLASA: 19. 9. 1996.

U SJEĆANJE

na našag dragog I nazaboravnog

VLADU LAMBAŠU
10. IX. 1992 

~  10. IX. 1996.

Dragi naš, uspomene na Tebe uvi
jek su u nama.
Počivao u miru Božjem.

U SJEĆANJE

IKA PAIĆ ž. Jere 
rođ. Jurić

4. Viil. 1996 
—  4. iX. 1996.

Najdraža majčice, mjesec dana Je 
prolio otkako si otišla u svoj sveti 
vječni dom, a tu si sa mnom 
u mom srcu u svakom trenu. Pri
čaš mi i Ja te kao i uvijek slušam, 
samo te pri kratkom posjetu Ru
pama nema kod kuće da te onako 

lipo Iz sveg srca zovem, o maj
ko!...« Pa me boli, strašno boli...

S ponosom, ljubavlju I tugom tvo
ja kćerka Vinka, unuke Ivana I La
na te zet Marko BarIŠIć.



Kaciga ja u niet. Dakta, tu nama problaim, ako 
na glavi zgodna piaxuia. I motor Ja dobar, a o  
govorimo. U čamu ja onda problam, kao da 

zgodna ntotoriatkinja. A poilcajčavo odlnafco lica I t h  
kao da d«4tt odgovor na ptavuiina riadoumica. Zgodno |a 
naiko, u ovako nauobičajanim pritikama, a uz to  MtKtd' 
t ifcijoec... Eto, aiika kmmja v iia  od rljadr.

Dioničko društvo za proizvodnju i pro: 
vina, alkoholnih i bezalkoholnih pića

22000m E N IK , VelimSa Skorpika br, 2, 
iro-račun 34600-601-1770

Telefoni: (022)34-011, 
33-671,34-167,

S  34482,32-296

PONOVNO PODIGNUTA ŠARIČEVA KAPELA

Gospa od Loreta povezuje ljude svih vjera
Nakon ito  ja sedamdesetih godina 

kapela Gospe od Loreta (koju svi 
znaju kao Šarićeva) sruiena nesret

nim slučajem u prometnoj nesreći, sta
novnici Supljaka ili, kako svi Primoitenci 
govore, Šarićevih na Istom mjestu podig
li su novu zavjetnu kapelu. U izgradnji su 
sudjelovali svi stanovnici Supljaka, koji

je zanimljiv po tome ito  u njemu žive pri
padnici sedam različitih vjerskih zajedni
ca.

Zavjetna kapela posvećena je Gospi 
od Loreta I upravo uoči tog blagdana, 
koji se slavi 10. svibnja, vatra će se paliti 
Ispred kapele I prenijeti u Primoiten.

S.P.

Snimke: Vilson POLIĆ

koševi I ljudi?
P ijaca, pazar III tržnica. Svejedno. 

Tu, zna se, ima svega I svačega na 
prodaju. Ali, Ima I smeća. Kamo 

s njimi U k o i, koji su već neki prethod
no zatrpali kartonima. Nema druge, ne
go ono ito  trebai baciti baci okolo, 
i nije ba i neka kultura, ali I to je naia  
svakidainjica. Gdje su ikovaolni? J.K.

NEM A ŠTO NEMA

W ! U S U i m
T uristička sezona je, istina, pri kraju. 

Bila je kratka i, kako za koga us- 
pjeina. Kratki su, opet kako za ko

ga, bili i itandovl. Pa, ako ste već, zna 
se Iz kojih razloga, skučeni malim pro
storom, a robe je prevlie, evo načina

kako je izložitll U Vodicama to neki ra
de vrlo jednostavno I zbrljano. Od bom
bona, buvela, lopti, praika za suđe... 
i nema ito  nema. Najmanja ukusa I za
padnjačkoga duha Za kvalitetno I prir 
vlačno uređenu butigu.


